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Juraj Droba (predseda BSK) 

Dobré ráno. Poprosím o kľud v sále, vážené panie poslankyne, páni poslanci, dovoľte, aby 

som vás privítal na dnešnom štrnástom zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. A na úvod, ako vždy, poprosím technikov o štátnu hymnu Slovenskej 

republiky. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Skôr ako pristúpime, ospravedlňujem sa za miernu hlasovú indispozíciu, ale myslím, že to 

zvládnem. Skôr, ako pristúpime k oficiálnemu programu nášho dnešného zasadnutia, rád by 

som začal s niekoľkými aktuálnymi informáciami. Nastávajúci víkend si dovolím označiť pre 

nás všetkých za výnimočný alebo mimoriadny, už v sobotu 16. novembra sa uskutoční v 

rámci nášho podujatia víkendu zatvorených hraníc špeciálny program. Dopoludnia od 

nového Slovenského národného divadla bude premávať dobový autobus s bielym divadlom. 

Od 15. 30 si pripomenieme obete komunistického režimu spomienkovým ceremoniálom 

spojeným s čítaním mien, salvami a položením vencov pri cyklomoste slobody. Tam ste 

samozrejme všetci vítaní. Neviem, či sme sa prihlasovali alebo nie, ale je to akcia pod holým 

nebom, je tam dostatok priestoru a je to taká pietno spomienková akcia, kde sa čítajú mená 

obetí ľudí, ktorí zahynuli pri pokuse o prekonanie štátnych hraníc. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Pri cyklomoste slobody sa môžete tešiť alebo aj návštevníci sa môžu tešiť na pestrý 

program. Súčasťou bude aj branné cvičenie a od 15. 30. kultúrny program s piesňami z čias 

Nežnej revolúcie z roku 89 a taktiež rozhovormi na mýtnici. Plánujeme tvorivé dielne, 

novembrový kvíz, otvorenie múzea colníctva a už tradičné zatvorenie mosta a pečiatkovanie 

výjazdových doložiek. Absolútne výnimočná bude pre nás nedeľa 17. Novembra. Všetkým 

vám bola doručená pozvánka na slávnostné otvorenie zrekonštruovaného divadla Aréna. 

Verím, že sa väčšina z vás chystá na toto naozaj mimoriadne podujatie, kedy niekoľkoročné 

úsilie vyústuje do tej najpríjemnejšej udalosti, ktorou je znovuotvorenie divadla Aréna a 

uvedenie do užívania pre verejnosť. Veľmi sa teším, že sa tam spolu stretneme. Ja si pozriem 

zoznam potvrdených, viem, že viacerí z vás prejavili záujem, ten záujem bol tak veľký, že 

sme museli dávať iba jednu pozvánku na poslanca. 

Ale v nejakých odôvodnených mimoriadnych prípadoch si myslím, že bude možno priestor, 

lebo pozriem sa na zoznam, nechcem vám to sľubovať na fest, ale myslím si, že ak bude mať 

niekto potrebu dvoch lístkov, tak buď si ho môžte vytriedovať medzi sebou, medzi tými, 

ktorí nejdú alebo, alebo vieme aj urobiť výnimku. Príchod očakávame o 17, 30. Miesta v sále 

je potrebné zaujať do 17, 55. Súčasťou slávnostného programu je aj uvedenie premiéry 

divadelnej inscenácie v réžii Rastislava Balleka Nepriateľ ľudu. Ono to bude tak, že prvú 

hodinu bude prebiehať taký program súvisiaci s vynovenou arénou a s jeho otvorením a 



potom o devätnástej, ako vždy, začína divadelné predstavenie, je to spracovanie hry 

nórskeho dramatika Henrika Ypsena. Údajne relatívne ťažké, ale taká aréna nikdy nebola 

známa tým, že robila nejaké populárne ľudové umenie, ale skôr, skôr ťažšie veci, takže ak 

nie ste úplný fanda vážneho divadla, tak možno zvážte ešte účasť a prídete až potom na 

pohár vína po predstavení, ale týmto vás robím si srandu, neodrádzam vás, mám plnú, mám 

plnú dôveru v pána Kukuru, že tá hra bude naozaj dobrá, ale hovorím, že bude to ťažké 

divadlo. 

Ďalšiu informáciu, ktorú si dovolím hneď v úvode nášho zasadnutia a pri pripomenúť je to, 

že spustili sme prijímanie nominácií na ocenenia BSK, tých nominácií v zásade vždy príde 

menej, ako očakávame a naozaj je to priestor, aby ste vyzdvihli aj lokálnych hrdinov zo 

svojich mestských častí a zo svojich obcí, lebo aj tí vedia dostať Pamätný list za celoživotnú 

prácu a za niečo výnimočné, čo robili. A to podujatie bude, my tento rok nebolo, bude sa 

konať v divadle Aréna, spojíme v podstate 2 ročníky dohromady, takže bude také 

majestátnejšie aj väčšie. Pristúpili sme k rozhodnutiu, že slávnostné udeľovanie ocenení za 

rok 23 a 24 sa uskutoční spoločne a bude to už presne fixný termín, ktorý si môžte teraz 

poznačiť, je to 12. jún 25 v Divadle Aréna, takže opäť vás tam všetkých radi privítame. Nie je 

to takéto slávnostné celebritné podujatie, ale je to naozaj župa, je to o nás, je to o vás, chcem, 

aby ste aj vy ako poslanci, aby ste tam zohrali dôležitú úlohu. 

Toto v momente považujem za dôležité uviesť, že naše návrhy na ocenenia za rok 24 je 

potrebné doručiť do konca roka 24, teda presne do 31. decembra bude otvorená podateľňa 

alebo ktokoľvek z nás, ktorí to máme na starosti. Ocenenia budú udeľované tradične v 

kategóriách výročná cena Samuela Zocha, Pamätný list Samuela Zocha, čestné občianstvo 

BSK, cena verejnosti a ďakovný list predsedu BSK. Udelená bude aj udelený bude aj titul 

historická osobnosť regiónu, ktorý je mojím osobným návrhom, ale konzultujem ho v širšom 

kolégiu, aby sme naozaj vybrali vždy takého, ktorý si to najviac zaslúži, aby sme rotovali 

oblasti, v ktorých boli ocenení v minulosti, že keď prídeme s niečím novším, tak 

uprednostníme niečo nové, ako keby sme mali opäť ďalšieho športovca alebo ďalšieho 

doktora. Teda do 31. decembra treba doručiť. Na webovej stránke úradu v sekcii ocenenia 

BSK máte všetky užitočné informácie, predovšetkým prihlasovací formulár. 

Nie je tajomstvom a poviem to na rovinu, že samozrejme, ak príde nominácia od starostu 

alebo primátora, tak kladieme tomu väčšiu vážnosť, ako keď príde nominácia od nejakého 

občianskeho združenia, ak je to nejaké Občianske združenie pôsobiace vo vašom regióne, 

tak väčšinou volám starostovi a pýtam sa ho na druhý názor, aby sme, aby sa nestalo, že 

oceníme náhodou niekoho veľmi kontroverzného. Našťastie sme v tomto mali vždy zatiaľ 

šťastnú ruku, ale môže sa to stať. 

Doručený návrh musí okrem iného obsahovať charakteristiku navrhovanej osoby, 

odôvodnenie návrhu a taktiež písomný súhlas navrhovaného s nomináciou. V prípade 



návrhu na ocenenie in memoriam je potrebný súhlas žijúcej blízkej osoby. Toľko teda 

podrobnejšie k oceneniam a dovoľte, aby som ešte dal poslednú informáciu. Stretávame sa 

dnes predposledný raz, avšak ja by som rád už teraz upriamil vašu pozornosť na koncoročné 

decembrové pätnáste zasadnutie zastupiteľstva. Už v týchto chvíľach sa pre vás chystajú 

vlastnoručne vyrobené dekoratívne predmety. Robia to klienti našich sociálnych zariadení. 

Chcem vás poprosiť, aby ste 13. decembra pripravili sa podporiť ich snaženie a ak môžte, 

tak miňte pár drobných na zakúpenie na vianočných trhoch. Tie budú pripravené priamo vo 

vestibule úradu. 

Decembrové zasadnutie zakončíme slávnostným spoločným obedom. Ten bude aj na úkor 

dneška a ja predpokladám, že skončíme skôr. Takže dnes obed naozaj nebude a o to 

honosnejší bude teda v decembri. Ak niekto sa cíti ukrivdený, tak pozývam ho do oproti 

plovpuzučí modropuzutia, ak sa to volá na nejaký finančný celok. 

Dobre. Dnes vzhľadom k menšiemu počtu prerokovaných bodov teda nezaberieme celé 

popoludnie a tým pádom teda obed nebude. Dovoľte, aby sme pristúpili k oficiálnemu 

programu rokovania. Ospravedlnili sa páni poslanci a poslankyne Kisková, Beňová 

Makkiová, Savkuliak, Uhler, Dvořák, Rakús, Krúpa a Gašparovič. A ešte aj kolegyňa Vydrová, 

hej. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je z celkového počtu 53 poslancov na dnešnom 

zasadnutí v tejto chvíli prítomná nadpolovičná väčšina a v súlade s touto informáciou 

konštatujem, že sme uznášaniaschopní.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ak nebude funkčný hlasovací systém, tak poverím sčítaním hlasov skrutátorov z radov 

našich technikov v zmysle čl. 5 bodu 12 platného rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK 

ideme teraz voliť troch overovateľov zápisnice. Úrad navrhuje pani vicežupanku Hitkovú, 

pána poslanca Švarala a pána poslanca Solgu. Má niekto iný návrh? 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Iný návrh neevidujem, takže dovolím si vás poprosiť, aby ste o tejto trojici kolegov hlasovali. 

Teraz, nech sa páči. 

Ďakujem. Konštatujem, že za bolo 39 poslankýň, poslancov, nikto proti, nikto sa nezdržal. O 

slovo sa prihlásil Matúš Šaray s krátkou poznámkou. Nech sa páči. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Ja len technicky aj pre overovateľa. Aj odteraz budeme z dôvodu vás aj 

úspory financií vyhotovovať už 2 vyhotovenia uznesenia doteraz bolo vždycky len 1, takže 

overovatelia by ste neboli prekvapení, 1 zostáva tu na prípadné overovanie, ale väčšinou to 

uznesenie niekde potrebuje, aby sme zakaždým nemuseli chodiť, lebo niekde tie úrady 



žiadajú od nás priamo originál a neakceptujú výpis uznesenia, ktorý nám podpisuje pani 

riaditeľka, takže z tohto dôvodu budeme robiť 2, aby sme 1 hneď mali na použitie. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Konštatujem, že za overovateľov zápisnice boli zvolení pani vicežupanka Hitková, 

pán poslanec Švaral a Solga. Taktiež v zmysle čl. 5. Bodu 12 platného rokovacieho poriadku 

zastupiteľstvo volí z troch poslancov trojčlennú návrhovú komisiu, prikročíme k jej voľbe, 

úrad navrhuje pani poslankyňu Schwartzovú, pána poslanca Machatu a pána poslanca 

Smeju. Má niekto iný návrh? Neevidujem žiadny iný návrh, takže poprosím, aby ste sa 

prezentovali a hlasovali o tejto trojici, teraz.  

Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že zahlasovalo 39, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Za návrhovú komisiu, bola zvolená trojica, pani poslankyňa Schwartzová, pán poslanec 

Machata a Smeja. Ja teraz prejdem k schvaľovaniu programu dnešného rokovania. V 

pondelok 4. novembra vám bola v zákonom stanovenej lehote odoslaná pozvánka s 

programom a materiálmi na dnešné zasadnutie, v stredu 13. novembra sa uskutočnilo 

pracovné stretnutie predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií s vedením nášho 

úradu, na stretnutí boli prerokované všetky materiály z pozvánky na dnešné zasadnutie. V 

tejto súvislosti doplním, že sme na spoločnom stretnutí sa zhodli aj na zaradení jedného 

nového bodu do nášho dnešného programu, jedná sa o návrh dohody o spolupráci medzi 

hlavným prijímateľom a projektovými partnermi pre projekt Green Cities in the area of 

Danube Region v rámci programu cezhraničnej spolupráce Interreg VI-A Maďarsko 

Slovensko 2021 2027. 

Materiál k predmetnému bodu vám bol doručený do mailových schránok, tento materiál 

zaradíme do programu ako bod číslo 16 v súlade s rokovacím poriadkom pred body 

interpelácie a rôzne. Pýtam sa, či ešte má niekto nejaký doplňujúci návrh do pozvánky, teda 

do programu, keďže neevidujem žiadny návrh, dovoľte, aby sme pristúpili k hlasovaniu o 

programe tak, ako bol uvedený v pozvánke aj s tým jedným doplneným bodom. Poprosím, 

aby ste hlasovali teraz. 

Ďakujem. Za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že program je schválený, prechádzame teda už na riadny program a bod číslo 

1. Tým je informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia od 1. 

septembra do 25. októbra. A úvodné slovo odovzdávam pani riaditeľke úradu Patrícii 

Mešťan, nech sa páči. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Predmetom 

tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 1. september 24 - 



25. október 2024. V prvej časti materiálu splnené uznesenia, je sumár celkovo 15 splnených 

uznesení Zastupiteľstva BSK, v druhej časti materiálu nájdete odpočet priebežného plnenia 

celkovo 75 uznesení. V rokovacej sále sú samozrejme prítomní aj príslušní riaditelia 

odborov a oddelení, ktorí sú nápomocní v prípade otázok. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, teraz otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči, keďže neevidujem 

žiadnu prihlášku do rozpravy, tak ju ukončujem a poprosím návrhovú komisiu o 

prednesenie návrhu uznesenia. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím poslankyne, poslancov, aby hlasovali, teraz.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo 

prijaté v jeho prezentovanom znení. Dovoľte, aby som ukončil bod číslo 1 a otvoril bod číslo 

2. Ešte predtým chcem vám poskytnúť informáciu, že rokovania sa nezúčastní ani pán 

poslanec Hrčka z vážnych osobných dôvodov. Bod číslo 2 je návrh výzvy na predkladanie 

žiadostí o poskytnutie dotácií z bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu 

ochrany životného prostredia a rozvoj vidieka na rok 2025. A poprosím o úvodné slovo pani 

riaditeľku odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projekt Barboru Lukáčovú, nech 

sa páči.  

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru) 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, srdečne pozdravujem. Rok s rokom sa nám zišiel a my 

sme, my si dovolíme pred vás predložiť výzvu, ktorá sa týka naplnenia bratislavskej 

regionálnej dotačnej schémy v časti životné prostredie a rozvoj vidieka. Ja som už aj na 

komisiách, či už finančnej, našej gesčnej, ale aj samotnej dotačnej a potom aj na politických 

kluboch, ale aj na ďalších individuálnych pracovných stretnutiach vysvetľovala pánom 

poslancom a paniam poslankyniam náš zámer centralizovať, resp. fokusovať relatívne 

obmedzenú zdrojovosť, ktorá je prirodzená aj z pohľadu finančnej situácii župy na 

konkrétne aktivity. Tie aktivity na tento rok sme zvolili podporu miestnej ekonomiky z 

rôznych dôvodov, ktoré som aj odprezentovala, jednak z predchádzajúcich 5 rokov sme 

nepodporovali túto aktivitu a zároveň nám aj klesali kvalita projektov, ktorá bola zameraná 

na zelenú infraštruktúru, nielen teda v kvalite, ale aj počtom, čiže máme za to, že ako keby tá 

absorpcia bola naplnená a samozrejme nebudem už ani hovoriť o dopravnej infraštruktúre, 



ktorú sme podporovali v rámci, v rámci podpory integrovanej dopravy, je to investičná 

výzva, tzn. že spolufinancovanie aj z tohto dôvodu je 25 %, samozrejme, čím vyššie 

spolufinancovanie zo strany žiadateľa, tak podľa kritérií mu stúpa aj počet bodov v časti 

hodnotenia rozpočtu. 

Rovnako sme sa zacielili na aktivity, ktoré sa netýkajú prvovýrobcov, ale druhovýrobcov a 

zároveň aj pre je to ako keby vstup do cirkulárnej ekonomiky a predchádzanie odpadov, 

všetky aktivity sú v súlade s podporou adaptačných opatrení na zmenu klímy vo vzťahu k 

ochrane vody a vo vzťahu k ochrane pôdy a samozrejme nakladanie aj s vodou. Tie 

oprávnené aktivity sú nasledovné, nákup techniky na ochranu produkcie proti 

nepredvídateľným vplyvom zmeny klímy. Ďalšia, ďalšia aktivita sú materiálno technické 

vybavenie na spracovanie produktov, predovšetkým na to, aby teda sme posunuli 

niektorých prvovýrobcov do druhovýroby a buď tá tretia aktivita je budovanie alebo 

rekonštrukcia výrobných alebo skladových priestorov doplnkovej infraštruktúre. Výška 

projektu maximálne, ktorý vieme podporiť, niektorých predkladá, ale maximálnu výšku, 

ktorú vieme podporiť, je 20 000 minimálna výška, keďže sme v investičnom priestore 

projekty 5000. 

Samozrejme predkladáme aj kritériá, ktoré schvaľuje zastupiteľstvo, máme 4 kritériá, prvé 

kritérium je počet zrealizovaných aktivít zameraných na podporu miestnej ekonomiky a 

rozvoja, sú definované samozrejme hlbšie vo výzve a tak je aj odskalované hodnotenie, čím 

viacej aktivít, tak tým prirodzene viacej bodov je to tam určené. Finančná stránka projektu, 

my prikladáme hodnotiteľom, ale aj samotným žiadateľom počas konzultácií tzv. primerané 

ceny v jednotlivých aktivitách a podľa toho je aj samozrejme hodnotený rozpočet vo vzťahu 

k jeho primeranosti, hospodárnosti a reálnosti, tzn. či rozpočet je nevyhnutný na napĺňanie 

aktivít a do akej miery. Tretie kritérium je miera spolufinancovania, to som už spomínala, 

čím vyššie spolufinancuje, tým má viacej bodov a posledné, štvrté kritérium je prínos 

projektu pre zvýšenie atraktívnosti, jedinečnosti, inovatívnosti územia Bratislavského kraja 

v súlade so strategickými dokumentami, predovšetkým sa opierame o stratégiu rozvoja 

vidieka, lokálnu ekonomiku, ale aj oblasť cestovného ruchu, pretože lokálni producenti sú 

súčasťou cestovného ruchu. 

Z pohľadu, kto je oprávnený žiadateľ? Oprávnený žiadateľ, sa prirodzene nachádzajú v 

poľnohospodárskom priestore, ale ich definujeme aj v zmysle príslušných platných 

právnych noriem, ide o fyzickú osobu so sídlom BSK, ale pozor, aj s vykonávanou činnosťou, 

ak niečo preklápame vo vzťahu ku obsahu, pôde a vode, tak prirodzene aj tá činnosť musí 

byť v našom území. Nestačí len pôsobnosť fyzická a druhá časť sú právnické osoby so 

sídlom BSK, ktorý rovnako vykonávajú činnosť na území BSK, pričom predmet podnikania 

musí byť striktne viazaný na spracovanie ovocia a zeleniny, pestovanie hrozna alebo výroba 

hroznového vína. Čiže máme aj obsahovo definovaných, no a posledná je finančná kategória, 

ktorú sme definovali, keďže máme záujem predovšetkým podporovať rodinné podnikanie, 



mikropodniky, takže ekonomicky sme sa umiestnili do mikropodniku, čo je počet 

zamestnancov 1-9. A zároveň sme aj po debate odbornej verejnosti, ale aj poslaneckej, sme 

definovali aj rozsah ekonomickej činnosti, čiže s ročným obratom maximálne 

2.000.000 EUR, pričom sa berie ročný obrat z predchádzajúcich, z predchádzajúceho roku 

23, aby bol dostupný. 

Nech sa páči. Samozrejme, ten materiál je oveľa obsiahlejší. Čo sa týka výzvy, sú tam tak 

kritériá obsahovej činnosti, konkrétne aktivity a zároveň sme k dispozícii v podobe 

konzultácií, ktoré sú vždy otvorené a sú o ňom žiadatelia informovaní. Ďakujem veľmi 

pekne, pán predseda. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem pani Lukáčovej za úvodné slovo a dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k 

tomuto bodu programu, prvým prihláseným do rozpravy je pán poslanec Solga, nech sa páči. 

Oliver Solga (Poslanec) 

Ďakujem pekne. Vážený pán župan, vážené dámy a páni, ja by som hneď na začiatku len 

informoval, ako predseda komisie, o všetkých bodoch, ktoré boli prerokované riadne, ktoré 

boli riadne schválené. Chcel by som len upozorniť, 

že sú 2 veci, ktoré, ktorým sa ešte môžme venovať, je to v oblasti športu, tam sme upravili 

percentá v rámci tej sumy, ktorá tam bola plánovaná, tam bola všeobecná zhoda na podporu 

športu a potom bolo ešte zdravotníctvo, ale to už bude pravdepodobne poslanecký návrh, o 

ktorom sme hovorili. Takže, inak bol stopercentný súhlas s predloženým materiálom. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou v poradí je pani poslankyňa Ďurajková. 

Monika Ďurajková (poslankyňa) 

Dobrý deň, ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcela poprosiť do budúceho roku, keby sa 

dalo k tejto výzve, k téme teda oblasti podpory, sedieť skôr, ako je tá výzva naformulovaná. 

Ide do komisií, lebo je to už potom trošku neskoro, lebo boli tam diskusie o tom, o tej oblasti 

podpory, dosť teda intenzívne, aby sme tomu predišli, tak budúci rok by sme chceli 

poprosiť, že keď sa bude tvoriť oblasť tej podpory, lebo to nejde v zmysle VZN, ka to ide v 

zmysle naozaj, že to, čo naformuluje úrad, aby sme boli prizvaní ako členovia dotačnej 

komisie, resp. aj členovia komisie životného prostredia. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Berieme na vedomie, nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže dovoľte, aby 

som ju ukončil a odovzdal slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 



Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 sa 

zdržal. Barbore som ani nedal záverečné slovo, ale asi nebolo treba. Ukončujem bod číslo 2. 

Prechádzame na bod číslo 3. Tým je návrh na vymenovanie členov odbornej hodnotiacej 

komisie Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu športu a mládeže na roky 25 

a 26. O slovo poprosím úvodné pani riaditeľku odboru školstva, mládeže a športu Janku 

Zápalovú, nech sa páči. Janka, máte slovo. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľujeme si 

predložiť návrhy na členov odbornej hodnotiacej komisie pre oblasť mládeže a pre oblasť 

športu. Dôvodom predloženia kandidátov je to, že predchádzajúcej hodnotiacej komisii 

skončilo dvojročné funkčné obdobie, na ktoré boli menovaní. Pre vašu informáciu len 

uvediem, že ide o hodnotiteľov, ktorí sú overení a skúsení, pôsobili aj v predchádzajúcom 

období pre oblasť mládeže. Je tam navrhnutých 6 hodnotiteľov a pre oblasť športu 12 

hodnotiteľov. Ak by ste mali nejaké otázky, nech sa páči, rada zodpoviem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvú 

prihlásenú evidujem pani Moniku Ďurajkovú. Nech sa páči, máte slovo. 

Monika Ďurajková (poslankyňa) 

Ďakujem, pán župan, za slovo. Ja by som opäť chcela poprosiť, že či by bolo možné členom 

dotačnej komisie posielať pozvánky na podujatia, ktoré sú realizované v rámci podpory 

BRDS. Išlo, ide o to, že veľakrát si členovia dotačnej komisie môžu prečítať ten projekt, ale je 

lepšie ho vidieť naživo a rozumiem, že tých pozvánok je veľa, čiže ak by aj časť tých 

pozvánok išla, tak by sme boli určite radi a prídeme na tie podujatia v Ružinove. Máme 

vlastne aj podmienku do zmluvy, aby dali informáciu, kedy je projekt konaný, aby teda sme 

sa mohli ako členovia dotačnej komisie ísť pozrieť. Ja si myslím, že je to určite fajn. A 

niektorí by tu určite privítali. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. K tomu poviem, že samozrejme našim záujmom bolo, aby ste chodili. 

Zároveň si neodpustím takú malú výčitku, že viacerí z vás nečítajú maily a niekedy 



nereagujete ani na také tie mandatórne veci, ktoré máme, takže budeme posielať a v 

prípade, kde to bude opodstatnené, tak si dovolíme aj zavolať členov komisie, aby sa nestalo, 

že vám utečie mailová informácia alebo neskoro príde. Ukončujem rozpravu a dovoľte, aby 

som tým odovzdal slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán župan, dajte, prosím a hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Ďakujem veľmi pekne, konštatujem, že za hlasovalo 41 poslancov a poslankýň, nikto nebol 

proti, nikto sa nezdržal. A ukončujem tým bod číslo 3 konštatovaním, že bol prijatý v 

navrhovanom znení uznesenia. Otváram bod číslo 4. Tým je návrh výzvy na predkladanie 

žiadostí o poskytnutie dotácií z Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu 

mládeže na rok 2025. O úvodné slovo opäť poprosím pani riaditeľku odboru Zápalovú, nech 

sa páči. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, a možno na úvod 

upresním alebo doplním tú informáciu o tom, že na základe návrhu dotačnej komisie bolo 

zmenené prerozdelenie sumy na oblasť mládeže a oblasť športu z pôvodne 80 a 20 % na 85 

a 15 %, tzn. pre oblasť mládeže je takto vyčlenených 31.500 EUR. Táto, táto výzva alebo teda 

v tejto výzve upravujeme 4 oblasti podpory, na ktoré budú zamerané, na ktoré by mali byť 

zamerané projekty, je to rozvoj kritického myslenia, druhou oblasťou je podpora tolerancie, 

treťou oblasťou je podpora participácie mládeže a štvrtou oblasťou je prevencia a ochrana 

duševného zdravia. Všetky aktivity by mali byť zamerané na aktívnu a pravidelnú činnosť 

orientovanú na mládež vo veku do 30 rokov na území Bratislavského samosprávneho kraja. 

Podpora nie je určená na organizovanie detských táborov športových a kultúrnych podujatí. 

Minimálnou žiadanou sumou je suma 2.000 EUR a maximálnou suma 5.000 EUR. Povinné 

spolufinancovanie je vo výške 10 %. Každý subjekt môže podať jednu žiadosť. Ďakujem 

pekne, ak by ste mali otázky, nech sa páči. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, pani Zápalová, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnych 

prihlásených do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 



Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, prepáčte za malé zdržanie, dovoľte, aby sme hlasovali o tomto bode programu, 

teraz. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Ukončujem bod číslo 4 a 

prechádzam na bod číslo 5. Tým je návrh výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie 

dotácií z bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu športu. Rok 20 25. Opäť 

úvodné slovo pani Zápalová, nech sa páči. 

Jana Zápalová (riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu Úradu BSK) 

Ďakujem pekne. Takže len doplním, pre oblasť športu je tým pádom z tej alokovanej sumy 

vyčlenených 178.500 EUR pre oblasť pre podávanie, podávanie žiadostí na podporu alebo 

na dotácie v oblasti športu sú oprávnenými žiadateľmi obce, mestá, prípadne organizácie 

zriadené obcou, právnické osoby so sídlom na území Bratislavského samosprávneho kraja a 

právnické alebo fyzické osoby pôsobiace a vykonávajúce činnosť na území Bratislavského 

samosprávneho kraja, pričom podmienkou je registrácia v registri právnických osôb. V 

športe vedenom ministerstvom školstva, výskumy vývoja mládeže Slovenskej republiky. 

Cieľovou skupinou sú jednak deti a mládež vo veku 23 rokov, ktorí, ktorí sú registrovanými 

športovcami športových zväzoch pôsobiacich v Bratislavského kraji a súčasne deti, mládež a 

dospelí obyvatelia miest a obcí na území Bratislavského samosprávneho kraja. 

V tejto výzve máme vyčlenené 2 oblasti podpory, a to je organizovanie pravidelných 

pohybových aktivít detí a mládeže do 23 rokov, vrátane zdravotne znevýhodnených 

športovcov a druhou oblasťou je organizovanie športových akcií a podujatí pre 

organizovanú i neorganizovanú verejnosť v Bratislavskom samosprávnom kraji, vrátane 

akcií a podujatí pre zdravotne znevýhodnených športovcov. Minimálna žiadaná suma je 

2000, maximálna 4000. Povinné spolufinancovanie je vo výške 10 % a podpora opäť nie je 

určená na organizovanie detských táborov. Ďakujem pekne, ak sú nejaké otázky, nech sa 

páči. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, keďže neevidujem 

žiadne prihlášky do rozpravy, tak odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župa, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 44 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

bod číslo 5 sme schválili v rámci uznesenia, tak ako bolo predkladané, prechádzame na bod 

číslo 6. Tým je návrh výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií v rámci BRDS na 

podporu kultúry na rok 2025. O slovo poprosím pani vedúcu oddelenia kultúry Svetlanu 

Waradzinovú, nech sa páči, Svetlana. 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry Úradu BSK) 

Ďakujem pekne, príjemné predpoludnie. Na rok 2025 je alokovaných 210 000 v oblasti 

podpory kultúra v rámci troch podpôr v rámci troch podoblastí. Ide o neprofesionálne 

umenie umenia a ochrana hmotného kultúrneho dedičstva, v rámci neprofesionálneho 

umenia budú podporené žánre ako scénické umenie, vizuálne umenie, hudobné umenie, 

literatúra a tradičná kultúra, folklorizmus a remeslá a podpora je určená výhradne na 

prezentáciu existujúcich diel a umeleckej tvorby, čiže na podujatia, ktoré sa dejú v týchto 

oblastiach v rámci profesionálneho umenia, sú tie podpora určená na scénické umenie, to je 

jak činohra alebo klasické divadlo, tak tanečné umenie, vizuálne umenie, hudobné umenie, 

literatúra a zaradili sme na budúci rok aj pod oblasť medziodborové podujatia. Podpora 

bude určená výhradne na tvorbu, naštudovanie, realizáciu a vznik nových diel a ich prvú 

prezentáciu v danom roku a tretia tematická oblasť je ochrana hmotného kultúrneho 

dedičstva, kde je podpora určená na obnovu verejne prístupných objektov hmotného 

kultúrneho dedičstva, či už ide o národné kultúrne pamiatky alebo pamiatky zapísané v 

osobitom zozname miest a obcí. A tak isto na obnovu objektov, ktoré sa týkajú aj našej 

stratégie umenia vo verejnom priestore, tzn. objektov, ktoré nemajú tú historickú hodnotu, 

ale majú viac spoločenskú hodnotu, čo sa týka alokácie v rámci umenia a neprofesionálneho 

umenia, ide o podporu vo výške od 2 do 5.000 EUR na 1 projekt. V rámci podpory ochrany 

hmotného kultúrneho dedičstva ide až do výšky 15 000 v rámci jedného podporeného 

projektu. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Keďže, a nech sa páči, pani poslankyňa Ďurajková. 

Monika Ďurajková (poslankyňa) 

Ďakujem za slovo. Ja by som mala opäť taký podnet alebo prosbu, ktorú som formulovala, že 

na dotačnej komisii k tejto výzve ide o to, že teda projekty realizované v regiónoch sú 

podporené viac bodmi, to je úplne legitímne a je to fajn, že chceme podporovať kultúru v 

regiónoch, ale keď som sa pýtala na ten pomer žiadostí alebo projektov realizovaných v 

Bratislave verzus región, tak bolo povedané, že úrad neeviduje takúto štatistiku, tak by bolo 



fajn, keby sme mohli vlastne žiadateľovi túto povinnosť dať do žiadosti, že by si rozklikol, že 

či je projekt realizovaný v Bratislave alebo v regióne, tým pádom úrad nemá tú 

administratívu, nemusí to vlastne vypisovať a žiadateľovi to zaberie pár sekúnd a potom si 

vieme tú štatistiku vlastne vygenerovať a budeme vedieť, že aký je ten pomer, či sa zlepšuje 

a že či teda tá kultúra v regiónoch stúpa aj vďaka BRDS. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Svetlana nám môžme reagovať. 

Svetlana Waradzinová (vedúca oddelenia kultúry Úradu BSK) 

Áno, my sme aj na dotačné komisii hovorili, že spolu s IT oddelením a s oddelením dotácií, 

Marek Vlčej na mňa, neviem, už je to tam nastavené. My sme vtedy hovorili, že sa pokúsime 

alebo budeme hovoriť s dodávateľom toho systému, aby to nastavil, takže teraz mi pán Vlčej, 

riaditeľ odboru financií povedal, že už je to nastavené. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne s faktickou poznámkou, pán poslanec Solga. 

Oliver Solga (Poslanec) 

Prepáčte, je to trošičku problém a chcel by som upozorniť a opakovane sa tomu venujeme, 

že poviem 1 príklad za všetky. Organizátor Euterpa robí vynikajúci festival už 10 rokov. Na 

budúci rok bude 10 rokov vážnej hudby, všetky telesá alebo 90 % telies hudobných v 

Pezinku, na koncerte sú bratislavské hudobné telesá. Takže ono je veľmi ťažko určiť ten 

pomer alebo definovať, že čo išlo do vidieku a čo išlo do mesta, takže je to takto prepletené, 

a preto je to dosť ťažké a treba to len sledovať. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem s reakciou ešte pani poslankyňa Ďurajková, nech sa páči. 

Monika Ďurajková (poslankyňa) 

Ďakujem. Tam nejde o to, že kto je žiadateľom, či z regiónu alebo z Bratislavy, tam ide o to, 

že kde je projekt realizovaný a to je myslím, že jasne dané, je tam, asi nie je o tom žiadna 

polemika. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem ešte. Ja teda upozorním, že môžu byť aj projekty, ktoré sa realizujú naraz na 

viacerých miestach a môžu sa prelínať aj medzi tromi mimobratislavskými okresmi a 

bratislavskými mestskými časťami. Ale áno, poďme sa aspoň pokúsiť dopracovať sa k 

nejakej štatistike, aj keď teda bude tam nejaká malá Delta možno od reality, ale je dobré mať 



tie dáta. Ďakujem veľmi pekne. Ak si Svetlana neprosí záverečné slovo, tak ukončujem 

rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte, prosím, hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste hlasovali o uznesení teraz. 

Za hlasovalo 42 poslankýň, poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, konštatujem, že 

uznesenie bolo schválené v jeho navrhovanom znení. Prechádzame na bod číslo 7. Tým je 

návrh výzvy na predkladanie žiadosti o poskytovanie dotácií z BRDS na podporu 

zdravotníctva pre rok 2025. O úvodné slovo poprosím pána riaditeľa odboru zdravotníctva 

Petra Kardoša, ak Peter, nech sa páči, máte slovo. 

Peter Kardoš (riaditeľ Odboru zdravotníctva Úradu BSK) 

Ďakujem, dobrý deň prajem. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Cieľom 

predkladanej výzvy je prispieť k skvalitneniu poskytovania zdravotnej starostlivosti v 

Bratislavskom kraji, a to prostredníctvom doplnenia alebo obnovy materiálno technického 

vybavenia ambulantných zariadení vo vybraných nedostatkových odbornostiach. Tými 

vybranými odbornosťami sú podľa návrhu diabetológia, endokrinológia, geriatria, 

hepatológia, kardiológia, neurológia, pneumológia, psychiatria, reumatológia a urológia, 

všetky tieto ambulancie by mali mať v zmysle výzvy miesto prevádzky na, alebo teda musia 

mať miesto prevádzky na území Bratislavského kraja, pričom maximálna výška dotácie je 

10 000 pre jedného žiadateľa. Pri príprave výzvy na rok 25 odbor zdravotníctva vychádzal z 

empirických poznatkov, ktoré sme získali v roku 2024, kedy bola oblasť zdravotníctva do 

dotačnej schémy zaradená po prvýkrát, tak isto z vedomostí a praxe zamestnancov odboru 

zdravotníctva pri vybavovaní žiadostí a podnetov pacientov, ale aj samotných lekárov. 

Rovnako tak a v neposlednej miere zo zámeru úradu v nasledujúcom období venovať 

zvýšenú pozornosť sociálnej oblasti klientom domovov sociálnych služieb, klientom s 

vývinovými poruchami či s poruchami autistického spektra a tak isto s poznatkov o podpore 

zdravotníckych zariadení realizovaných ministerstvom zdravotníctva prostredníctvom 

dotačnej alebo teda plánu obnovy. Po zohľadnení všetkých týchto skutočností, odbor 

zdravotníctva navrhuje oproti minuloročnej výzve zúžiť okruh oprávnených žiadateľov iba 

na poskytovateľov špecializovanej zdravotnej starostlivosti vo vybraných odboroch, 

nakoľko súčasná legislatíva pozná viac ako 60 špecializovaných ambulancií a zároveň z 

oblasti podpory vylúčiť rekonštrukcie priestorov zdravotníckych zariadení ako takých, 

cieľom týchto zmien je dosiahnutie zmysluplnej a čo najúčelnejšej podpory poskytovateľov, 

pričom len pre zaujímavosť uvádzam, že zo 78 žiadostí, ktoré minulý rok splnili podmienky 



oprávnenosti, predstavovala úhrnnú sumu požadovaných dotácií, predstavovala úhrnná 

suma požadovaných dotácií výšku 683.000  EUR, zatiaľ, čo alokovaná čiastka predstavuje 

sumu 120 000. 

V nadväznosti na uvedené si vás dovoľujem požiadať o schválenie predloženého návrhu. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvá prihlásená 

pani vicežupanka Hitková. 

Petra Hitková (poslankyňa BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, ja ďakujem aj pánu riaditeľovi Kardošovi, že nám to veľmi podrobne 

vysvetlil aj na dotačnej komisii, ja som sa už na dotačnej komisii pýtala, prečo sme odtiaľ 

vylúčili všeobecných lekárov a detských lekárov. Bolo mi to veľmi jasne vysvetlené, majú 

svoju vlastnú výzvu a chápem aj to, prečo sa vylučujú rekonštrukcie, ale bolo nám 

vysvetlené, že sa ideme zameriavať na našich klientov a seniorov, ktorí sú teda v našich 

centrách a my sme hneď mali v klube viacero príkladov toho, že máme ešte ďalšie 3 

nedostatkové odbory, ktoré akoby nedopatrením odtiaľ vypadli, takže nechceme tú výzvu 

rozširovať veľmi, ale dovolím si teda navrhnúť, aby sme v bode 7 v návrhu výzvy na 

predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácií v BRDS na podporu zdravotníctva na rok 25 

doplnili uznesenie v časti 3 výzvy o odbory oftalmolológia, ORL a ortopédia, to sú tie 3 

odbory, ktoré naozaj starí ľudia využívajú veľmi, veľmi často a zdalo sa nám, že naozaj toto 

nám tam vypadlo, takže nechceme vašu výzvu rozširovať príliš, aby teda to nebolo moc tie 

nožnice roztvorené, ale tieto 3 odbory sa nám zdajú veľmi dôležité pre našich občanov, 

seniorov. Ďakujem veľmi pekne za podporu, predkladám to zároveň aj písomne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Štekláč, nech sa 

páči. 

Juraj Štekláč (podpredseda BSK) 

Dobrý deň prajem. Ja ďakujem za slovo, len by som, poprosil, že, ja som v podstate za 

podporu tohto návrhu, ktorý predniesol pán Kardoš v tej pôvodnej podobe. 

On ten odbor zdravotníctva ho skutočne pripravil zodpovedne a v tej úvodnej reči pána 

riaditeľa Kardoša bolo skutočne dôležité, že každé slovo, ono niekde rád by som poukázal na 

jednu vec, že, že akým skvelým spôsobom sa vlastne táto podpora zdravotníctva formou 

dotácií u nás na kraji vyvíja. Čiže ono pôvodne bolo postavené na individuálnych dotáciách a 

nám sa to vlastne nejakým procesným spôsobom podarilo dostať medzi Bratislavskú 

regionálnu dotačnú schému. A dnes je teda zdravotníctvo súčasťou tejto schémy a vlastne 



ten minulý rok to bolo prvýkrát a nikde bola tá dotačná výzva nejako nastavená ten minulý 

rok a vlastne tento rok je nejakým spôsobom toto, čo sa vyvíjame, je vlastne nejaké, že 

poučenie a porozumeli sme, že akým spôsobom lepšie vytvoriť vlastne tú adresnosť a ja som 

rád, že vlastne aj v tom pozmeňujúcom návrhu sa nespochybňuje podstata, podstata tej 

výzvy, tzn. že je orientovaná na materiálno technické zabezpečenie, proste tie rekonštrukcie 

vypadli, ukázali sa a vlastne identifikovali sa skupiny a tie skupiny sú vlastne skupiny 

špecialistov, ktorí by mali túto podporu dostať, pretože všeobecní lekári a povedzme aj 

pediatri majú niekde svoje dotácie inde a inde svoje výzvy, to, čo je, že úrad alebo teda odbor 

zdravotníctva skúsil niekde identifikovať tie špecializácie, ktoré by to mali dostať a tá 

predstava do budúcnosti bola taká, že tie špecializácie sa budú obmieňať, čiže preto to nie je 

dobré akože úplne až porovnávať s tým predchádzajúcim rokom a že vždycky do toho 

budúcna sa nám v každom roku podarí niekde saturovať tie dané špecializácie, lebo on ten 

balík tých peňazí je proste nejaký a keď my tam zaradíme príliš veľké množstvo 

špecializácií, tak vlastne on sa nejakým spôsobom rozriedi a tie jednotlivé špecializácie sa 

nám nepodarí saturovať, hej? A potom je to zostáva častokrát na tom, kto vie napísať, aký 

fajn projekt a bude sa takto každým rokom uchádzať o nejakú podporu a môže sa stať do 

budúcna, že niekomu tá podpora bude neustále vychádzať, niekomu nebude vychádzať, hoci 

to teda potrebuje, čiže keď sa to rozšíri o tie špecializácie, tak jednoducho tá hodnotiaca 

komisia bude musieť niekde upraviť aj svoje predstavy o hodnotení na to, aby čo najviac 

tých, tých adresátov alebo tých žiadateľov, tých prijímateľov bolo uspokojených, preto to 

bolo takto nastavené. V zásade v tom pozmeňujúcom návrhu. 

Sú 3 špecializácie, čo o nich sa dá povedať, že dnes zdravotníctvo niekde funguje, na 

podstate tých verejných financií a niekde funguje na komerčnej báze, čiže minimálne tá 

špecializácia oftalmológie dnes funguje na tej komerčnej báze, to si treba povedať a je na 

otázku, že či my máme podporovať povedzme, že subjekty, hoci budú mať skvelý, skvelý 

projekt, ktoré fungujú na komerčnej báze, čiže toto nechávam niekde v takom otázniku pre 

vás a budete sa podľa neho rozhodovať, čiže nie som ja osobne stotožnený úplne, že aby sa 

teda tie špecializácie rozširovali a v tejto chvíli, že rozumiem tomu pozmeňujúcemu návrhu 

a v podstate nie som proti. Ale niekde sa musím zastať aj tých pracovníkov úradu, ktorí 

vytvárali vlastne túto výzvu, preto by som si dovolil sa zdržať pri tomto pozmeňujúcom 

návrhu. 

A vo vzťahu k našemu klubu by som navrhol kolegom, že aby hlasoval tým, že náš klub je 

regionálny a starostovsky významne, aby hlasovali, že podľa svojich regionálnych potrieb vo 

vzťahu k tomu pozmeňujúcemu návrhu, že či sú stotožnení s tými špecializáciami alebo nie, 

čiže by som to navrhol na také voľné hlasovanie, že kto to ako vidí vo vzťahu k svojmu 

regiónu a v zásade si teda akože samozrejme požiadam o tú podporu toho pôvodného 

návrhu, ktorý predložil pán riaditeľ. Kardoš. Ďakujem pekne. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne za slová pána vicežupana Juraja Štekláča. Neevidujem žiadne ďalšie 

prihlášky do rozpravy, takže rozpravu ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, takže najprv budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu pani 

vicežupanky Hitovej, je to návrh na doplnenie zastupiteľstva, kde sa časti 3 výzvy dopĺňajú 

odbory oftalmológia a ORL a ortopédia. Dajte prosím hlasovať o tomto pozmeňujúcom 

návrhu. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali teda najprv o pozmeňujúcom návrhu pani 

vicežupanky, poprosím, hlasujme teraz. 

Za hlasovalo 34 poslancov, poslankýň, nikto nebol proti, zdržali sa deviati, ak dobre rátam, 

tak uznesenie bolo prijaté, tým pádom pozmeňovák prešiel a teraz teda odovzdávam opäť 

slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Takže teraz budeme hlasovať o materiáli ako celku aj v zmysle toho 

pozmeňováku, ktorým sme schválili. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím o hlasovanie o tomto uznesení, aj vrátane prijatého pozmeňovacieho 

návrhu, teraz. 

Konštatujem, že za návrh uznesenia hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 1 

pán poslanec sa zdržal, návrh bol týmto pádom prijatý, ukončujeme bod číslo 7 a 

prechádzame na bod číslo 8. Je ním návrh na schválenie nájmu časti cesty a pozemku v 

katastrálnom území Nové Košariská spoločnosti Media Comp s.r.o. so sídlom Rovinka 28 z 

dôvodu hodného osobitného zreteľa. O úvodné slovo poprosím pána riaditeľa Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem pekne za slovo, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. V tomto materiáli 

schvaľujeme nájom časti cesty a pozemkov pod cestami na vytvorení právneho vzťahu pre 

investora, ktorý realizuje investičnú výstavbu, prevádzka potravín a so skladovým a 

výrobným zázemím, na základe ktorého bolo z dôvodu bezpečnosti potrebné riešiť aj 

dopravné napojenie, aby investor mohol to dopravné napojenie nové zrealizovať, rozšírenie 

tej cesty, pripájací pruh potrebuje právny vzťah. Štandardne je tam 38 EUR za meter 

štvorcový s tým, že po kolaudácii bezodplatne prevedie tú vybudovanú cestu do vlastníctva 

samosprávneho kraja s podmienkou, že v prípade, ak tá cesta bude zasahovať ďalej mimo 



našich pozemkov, tak aj tie pozemky musia byť vysporiadané a prevedené do vlastníctva 

kraja. V materiáli máte nákres. Zdôvodnenie, poprosím potom o podporu. 

Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nikto sa nehlási, takže rozpravu 

ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím o hlasovanie a upozorňujem, že ide o osobitný zreteľ, kde je potrebná 

trojpätinová väčšina hlasov za. Nech sa páči. 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 39 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal a návrh bol tým pádom prijatý v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 8. 

Prechádzame na bod číslo 9. Tým je návrh na schválenie nájmu časti pozemkov a časti cesty 

v katastrálnom území Bernolákovo pre stavebníka. Pardalis s.r.o., ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Úvodné slovo, poprosím opäť Matúša Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade ide o realizáciu investičnej akcie s názvom dopravné napojenie 

Dolný háj. Opäť kvôli bezpečnosti, ide tam o vybudovanie nového pripájacieho pruhu, tzn. 

vytvárame opäť právny vzťah formou nájmu časti cesty existujúcej a časť pozemkov pod 

cestou, časť pozemkov, ktoré sú v dotyku s touto cestou, štandardne cena 38 EUR za meter 

štvorcový a tie isté podmienky o kolaudácii bezodplatne previesť do vlastníctva 

samosprávneho kraja, vybudované rozšírenie a prípadné aj rozšírenie cesty a prípadné 

pozemky, ktoré by boli zastavané, takisto musia byť majetkoprávne vysporiadané. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem nikoho prihlásené do 

rozpravy, takže ju ukončujem, odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali o tomto návrhu. Teraz opäť, jedná sa o osobitný zreteľ. 



Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Uzatváram bod číslo 9 a prechádzame na bod číslo 10. Tým je návrh na schválenie prenájmu 

cesty II/503 v katastrálnom území Senca spoločnosti JFcon s.r.o., ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Opäť poprosím o úvodné slovo pána Šaraya. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade investor realizuje zmenu existujúcej okružnej križovatky na tzv. 

stykovú, ktorá bude riadená svetlami so smart systémom. Kvôli dopravnej vyťaženosti už v 

minulosti bol robený tento predpoklad, že ten malý kruháč pri tých logistických centrách 

nebude stíhať kapacitne. Aj kvôli jeho. Na tento polomevač zatočenia, kvôli veľkosti 

nákladnej dopravy, ktorá tam chodí, tzn. opäť 38 EUR za meter štvorcový. S tým, že po 

vybudovaní musia alebo po prebudovaní túto technickú, toto technické zhodnotenie 

odovzdajú bezodplatne do vlastníctva samosprávneho kraja, vrátane tej svetelnej 

signalizácie, ktorá bude riadiť tú križovatku. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, keďže sa do nej nik 

nehlási, ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby sme hlasovali o tomto bode. Teraz opäť sa jedná o osobitný zreteľ. 

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem bod číslo 10 tým, že sme ho schválili, prechádzame na bod číslo 11. Tým je návrh 

na vyhlásenie prebytočnosti majetku BSK v katastrálnom území Modry a to stavby so 

súpisným číslom 1933. Opäť úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade pristupujeme k ďalšiemu, nazvem to technickému nevyhnutnému 

kroku v rámci prípravy a budovania ovocinársko vinárskeho kampusu, kde sa snažíme 

vysporiadať si aj majetkové vzťahy v rámci tohto areálu vzhľadom na to, že máme tam našu 

budovu školy aj s telocvičňou, ktorá je však postavená na pozemkoch, ktoré patria 

evanjelickej cirkvi, augsburského vyznania so sídlom v Modre, lebo to dovolávame 

modranský evanjelický zbor a zároveň máme tam aj budovu, nazvem to, že dielní, resp. taký 

prístrešok ako keby sklad, ktorý my až natoľko nevyužívame alebo len vo veľmi 

obmedzenom rozsahu, tento objekt je skôr v prenájme a je tam dohoda s evanjelickou 



cirkou, že by sme si vlastne zamenili, my by sme získali do vlastníctva ich pozemky pod 

našou školou a pod našou telocvičňou, tým pádom to budeme mať majetkoprávne 

vysporiadané a my cirkvi dáme túto budovu tých technických prevádzok, ktoré v podstate 

nevyužívame. 

Boli tam spravené znalecké posudky, ktoré sú s rozdielom pár 100 EUR takmer totožné, tzn. 

bola by to v budúcnosti zámena bez doplatku. Vzhľadom na zmenené zásady hospodárenia 

dávame teraz schvaľovať alebo vyhlásenie tohto nášho majetku, tej budovy za prebytočný. 

Máme tam aj stanovisko pani riaditeľky školy s tým, že následne budeme predkladať 

materiál so samotnou zámenou. Takže poprosím o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nikto sa nehlási, takže rozpravu 

ukončujem a poprosím návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o materiáli hlasovali, teraz, opäť sa jedná o osobitný zreteľ, nie 

prebytočný majetok už nie. Takže bežné hlasovanie, nech sa páči. 

Konštatujem, že za hlasovalo 41 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

konštatujem, že uznesenie bolo prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 11 a 

prechádzame na bod číslo 12. Tým je vyhlásenie prebytočnosti majetku BSK v katastrálnom 

území Senca, a to stavby so súpisným číslom 155 a 156 a pozemkov s parcelami čísla č. 

3259, 3260, 3261 a 3262. Opäť úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade sme v katastri mesta Senec. Ide o zariadenie, ktoré dnes 

poskytuje sociálnu službu podporovaného bývania pre 12 klientov s tým, že štyria alebo 

piati klienti sú už v tomto zariadení. Ďalej nazvem to, že neudržateľný vzhľadom na ich 

zdravotný stav, pretože potrebujú iný typ sociálnej služby, ktorí sa im vie zabezpečiť, ďalší 

klienti vzhľadom na posun ich veku a stavu v podstate sú takisto buď presúvaní do iného 

zariadenia, resp. si ich berie ako keby na opatrovanie ich vlastná, ich vlastná rodina, 

vzhľadom na ten stav, že v podstate máme náhradné priestory pre všetkých týchto klientov 

a hlavne kvôli posúdeniu potencionálnych investícií do tejto budovy navrhujeme ju vyhlásiť 

za prebytočnú, pretože v dnešných podmienkach už by nevyhovovala veľkej rekonštrukcii, 

čo sa týka z hľadiska hygienických predpisov, predpisov o priestoroch. 



Jednoducho tá odhadovaná investícia, je to v materiáli podrobne popísané, by bola na úrovni 

1,5-2.000.000 EUR, čo je príliš veľká suma vzhľadom na kapacitu, ktorú by sme tam získali. Z 

tohto dôvodu sa navrhuje vyhlásiť ten majetok za prebytočne s tým, že pokúsime sa v 

budúcnosti vyhlásiť obchodnú verejnú súťaž a získané financie by sa dali využiť na iné 

zariadenia. Materiál sme si prešli v komisiách, bola tam o tom diskusia, na základe tej 

diskusie sme tu dôvodovú správu viacej doplnili, sú tam tabuľky vykonaných o opravu, resp. 

potreby investícií, ktoré by tam boli nevyhnutné a z toho vzniklo aj to nacenenie a na 

základe toho úrad predkladá tento návrh, že poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu. Ako prvá sa prihlásila pani poslankyňa Hudáková, 

nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Ďakujem za slovo. Viete, kolegovia, že viacerých som vás v tejto veci kontaktovala, aj teda 

prvotne. Na komisiách tento návrh neprešiel. Vysvetlím to aj prečo, prišlo to dosť teda náhle 

a dozvedeli sme sa to my, poslanci za Senec, len teda z materiálov na komisie, hneď teda, 

keď som sa o tom dozvedela, hľadáme nejaké riešenie na využitie tejto budovy. 

Komunikujeme s mestom, aby sa tam našlo nejaké riešenie a táto budova ostala v nejakom 

stave na sociálne účely alebo v prípade jej predaja bola suma využitá na aktivity v sociálnej 

oblasti v rámci mesta Senec, pretože máme ich tam zo strany BSK naozaj veľmi málo a 

celkovo ten Senec je slabo pokrytý. Takže naozaj, ak tento materiál prejde a potom by som 

bola rada, keby hneď na ďalšom zastupiteľstve nebol daný do predaja a pod. a mali sme 

dostatok času jednať s mestom, so samosprávou, čo s tým? Ja verím, že čoskoro vás 

kontaktujú a odpovedia na našu výzvu, pretože chápete, že zo dňa na deň a zo strany 

samosprávy je potrebné urobiť aj nejaké úkony v rozpočte, nájsť nejaké riešenie, využitie 

pre tú budovu, lepšie sa niečo také kupuje alebo prenajíma, keď to vieme dostatočne 

dopredu, neviem, ako dlho ešte to zariadenie tam bude, či sa zruší hneď alebo v akom stave 

toto bude. Takže keď na tom ďalšom zastupiteľstve alebo na tom nasledujúcom, ja dúfam, že 

dovtedy sa nájde nejaká zhoda, riešenie a že mesto Senec si toto zariadenie vezme a bude 

mať preňho nejaké využitie, dobre? Ďakujem.  

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Badínský a potom dám priestor 

samozrejme pánovi Šarayovi, nech reaguje za úrad. 

Dušan Badinský (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán predseda, vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, musím sa pripojiť 

k pani poslankyni Hudákovej. V stredu na stretnutí s pani riaditeľkou sme si povedali všetko 



k tomuto, nechcem vás zdržiavať. Ja rešpektujem dôvody, pre ktoré je treba vyhlásiť 

prebytočnosť majetku, ale poznajúc reálie v sociálnej oblasti v Senci mi neostáva nič iné, len 

sa zdržať v tomto bode. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy. Odovzdávam slovo pani 

riaditeľke úradu mešťan. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, pán predseda, ja len chcem k tomu bodu ešte na dovysvetlenie, že 

nebolo to náhodné a rýchle. Kto chodíte ku mne do kancelárie, je tam veľká tabuľa, kde 

robíme reštrukturalizáciu sociálnych vecí tak, ako robíme aj, v priebehu posledných dvoch 

rokov optimalizáciu školských, našich, školskej infraštruktúry alebo školských zariadení, 

tuto voláme optimalizácia. Tu hovoríme o reštrukturalizácii, čiže naozaj, ako som už, aj pani 

poslankyne Hudákovej a s pánom poslancom Badínským, samozrejme bol veľmi 

konštruktívny rozhovor, a on to naozaj chápal. Je to o tom, že my, máme väčšinu klientov, od 

vzniku župy, u nás vyrastajú tí klienti, my nemáme domovy dôchodcov, tak ako mestské 

časti. My máme, špecializované zariadenia. Čiže máme, podporované bývania, kde máme 

klientov s mentálnou poruchou, psychickými poruchami. Máme starecké demencie, 

Alzheimera, Parkinsona, si vyžadujú iné zariadenia a autisti atď. atď. čo je naším cieľom. 

Myslím, že ste to prežili a zažili na vlastnej koži, kde aj ten, kto nemal dotyk s tým, čo si tieto 

rodiny zažívajú, teraz hovorím konkrétne o autistoch a nemá to niekto doma, nevie si to 

predstaviť. Ale my musíme urobiť všetko pre to, aby sme prichystali a buď z existujúcich 

alebo nových priestorov dokázali vytvoriť v rámci našich možností rozpočtových a 

fondových, ktoré sú ešte v nejakej časti možné vyčerpať nové priestory, aby sme 

rekonštruovali tie, ktoré sú vhodné, vhodné, rovná sa, dnes už sú presne stanovené 

podmienky hygienické, presne stanovené metre štvorcové, čo títo klienti potrebujú, vhodné 

prostredia, čas, svetlo, aké si vyžadujú v jednotlivých budovách, čiže nie je to len, že mať 

búdu a osadiť ich klientami, nahádzať ich ako zajace. 

To je veľmi dôležitá vec. My máme naozaj klientov, ktorí si vyžadujú špecifické podmienky, 

nie je to už doba, kde do kaštieľov, kde boli zavlhnuté priestory, máme ešte žiaľbohu 

Stupavu, kde máme 166 klientov, rok a pol nepríjmeme, nemáme žiadneho nového, 

žiaľbohu, veľmi intenzívnou, intenzívne nám tam zomierajú, za posledného pol roka sú tam 

vysoko nevhodné priestory a robíme všetko pre to, aby sme zabezpečili vhodné priestory, 

aby sme dožičili nejakú vážnosť tým ľuďom, ktorí sa ocitli v tejto situácii nevlastným 

pričinením. Čiže nie je to o tom, že máme domček a nahádžeme tam nových klientov. Dnes o 

túto službu, pani Hudáková, nemá nikto záujem.  



Pozrite sa na štatistiku na sociálnych veciach. Registrovaná služba v tomto domčeku, 

dlhodobo tam nikto nemá záujem, tí, ktorí mali záujem na tej pobytovej forme, ktorí sú tam 

ešte, sú len prespávači, čiže chodia tam na noc prespávať, nevyužívajú vôbec tú službu. 

Čiže. 

Personál, ktorý to poskytuje, v podstate nemá čo robiť, pretože to slúži len na prespávanie. 

Župa nie je určená na tento typ služby. Áno, povieme si, zmeňte to, tak vám poviem. Keď tí, 

ktorí poznáte tento Senecký domček, máte pocit, že je vo fantastickom stave. Je tam krásne 

vymaľovaná fasáda, je biely, je tam nová strecha od 2016 na starých trámoch. 2016 bolo 

vynaložených 69 000 a to bola prvá, posledná najvyššia investícia, ktorá išla na prekrytie 

niečoho, na packanie niečoho, aby to dobre vyzeralo. Nechceme takúto robotu robiť a za nás, 

za pána župana sa nebude takáto robiť, že budeme oblepovať len pre pocit, my potrebujeme 

dať tým klientom adekvátne prostredie. Tento domček čaká na hygienu, aby nám ho zavreli, 

nemôže tam byť služba, ktorú chceme cieľavedome budovať, nemáme zariadenia pre 

autistov, dospelých, ktorí nám medzičasom vyrástli, my máme 5 zariadení. Bulová v reťazci, 

Bulová krídlo, kde bude investícia 600 000, ktorá je naviazaná na predaje nepotrebného, 

ktoré veľmi negatívne znie možno, ale naozaj neefektívneho majetku kde kde by sme naliali 

2 000 000, neviem úplne, že čo by sme akými klientami ich osadili, pretože keď sme sa nad 

tým zamýšľali, nie je to vhodné pre nejakých klientov. 

Čiže. 

2 000 000 by išli do pomyselného domčeka v Senci pre pocit, ale na druhej strane 30 ľudí, 30 

klientov na Bulovej ambulantnej formy autistov by sme nezachránilo, lebo nemáme, na to.  

Všetky tieto veci. Hontianska víla oproti Apolu Ružinov. 

Ideme tam dávať 12 autistov, to bude najskorší projekt, ideme to rekonštruovať 400 000 

rekonštrukcia + výťah, budú tam po dvojičkách, lebo musia mať svoje priestory. Veľmi 

citlivo vyberáme, bude tam, budú tam aj súrodenci spomínaní z minulého zastupiteľstva. 

Máme Znievsku, ktorú sme prehodili zo 6+6 na 30 autistov, čiže len keď si počítate a ďalšie 

2 Hrnčiarska, Pezinok, krídlo, kde sme my, sa vzťahujú už presťahovaní klienti do našich 

nových zariadení, 30 klientov s demenciou, tam ideme Alzheimerov, Parkinsonov. 

Čiže si napočítajte, koľko vieme zachrániť, poviem, to možno smiešnym slovom, že 

zachrániť, ale ja to myslím úprimne, zachraňujeme rodine a ľudí, ktorí doteraz nemali 

umiestnenie. 

Čiže dajte si na váhu, či ideme lepiť domček, ktorý je vlhký, nezaizolovaný, ktorý nemá 

opodstatnenie. Kde má byť budúca investícia a nevieme úplne načo. 2 000 000 len pre pocit, 

aby bol v Senci. 



A ešte raz opakujem, my nemáme za úlohu v každom meste okresnom mať na každom 

území nejaké zariadenie Bratislavského kraja pre sociálne skupiny. My máme mať adresnú 

službu pre tých, ktorí to potrebujú tam, kde sú vhodné podmienky. 

A oni sa zlejú tam, kde bude vhodná budova. 

Čiže robíme to, čo máme, to, čo nám prislúcha, na čo sme určení. 

A za tým si určite stojíme. Čiže sa rozhodujete o budúcich samozrejme, budú ešte myslím 2 

prebytočné majetky, ktoré sa postupne budú vyhlasovať. 

Všetko nadväzuje na to, aby sme, možno 130 ďalším klientom a rodinám, čo máme v 

zásobníku prichystané vyhoveli, pomohli a uľahčili život. Hej? Čiže toľko. Za mňa ďakujem 

veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Veľmi pekne ďakujem za tieto slová, za osvetlenie pozície úradu k tejto téme s faktickou 

poznámkou pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Chcem objasniť, že ja som nenamietala efektívnosť alebo resp. neefektívnosť tejto 

prevádzky, len som namietala ten časový harmonogram, že keď už dávno viete, že tá 

prevádzka sa bude rušiť, že ste mohli skôr s mestom komunikovať a s poslancami, že táto 

budova, pretože v takej ďalekej alebo hlbšie minulosti mesto malo záujem o túto prevádzku, 

takže ja len prosím, že dajte nám potom viacej času v meste, aby sa mesto mohlo rozhodnúť, 

či to vie kúpiť, čo tam vie urobiť a zaradiť to do nejakých svojich plánov aj pre budúcnosť, že 

keď máme takéto prebytočné majetky a máme ten pocit, že by mesto alebo obec ich vedela 

využiť, treba to možno viacej dopredu komunikovať tak, aby sa na to mohlo to mesto alebo 

obec pripraviť, že raz tento majetok prevezme a bude tam hľadať preňho využitie a 

samozrejme finančné prostriedky, takže to som namietala, vôbec som nenamietala, že tá 

prevádzka je neefektívna, že tá investícia by tam naozaj nepadla na úrodnú pôdu, ale. to, že 

potrebujeme to vedieť viac dopredu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ak môžem pána poslanca Hrčku poprosiť, tak ešte s faktickou by pani vicežupka, 

županka, chcela reagovať, potom vám dám slovo. Ďakujem.  

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujem veľmi pekne za slovo, kolegyňa Hudáková. Ja len jednu vec, Majka. 

Aby mohla pani riaditeľka komunikovať s nejakou obcou alebo nejakým mestom, tak 

potrebujem mandát od zastupiteľstva o prebytočnosti tohto majetku. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Ďakujem, pán poslanec Hrčka, nech sa páči. 

Michal Hrčka (poslanec BSK) 

Ďakujem. No ja sa ospravedlňujem, síce nebol som na celom bode z rôznych dôvodov, ale 

ako 2 veci, ja už som to povedal minule, ja nie som zástanca predajov majetku, mňa vyrušuje 

na tom tá veta, ktorá tam zaznela, že investície v nejakých iných sú naviazané na predaj 

majetku, pokiaľ to máme takto poprepájané, ako na jednej strane, aj minule som to povedal, 

logike síce rozumiem, ale určite budem chcieť k tomu, že výrazne viac detailných podkladov 

k tomu, že to je naozaj neupotrebiteľné a nielen pre daný účel, pre ktorý to slúžilo doteraz, 

ale aj pre inú nejakú úlohu, ktorú robí, robí župa a v neposlednom rade ja napr. súhlasím s 

tým, že už keby sa to malo predávať danej obci, mestu alebo proste nejakej verejnej 

inštitúcii, tak tam ten problém vidím ďaleko menší, lebo býva občas presne taký ten 

problém, vidíme to v Bratislave častokrát, že mesto, župa má niekde budovu, ktorú 

nepotrebuje, ale Mestská časť alebo mesto tam má potrebu zriadiť niečo, na čo tam budovu 

nemá, čiže takéto zámeny alebo predaje, s tým, s tým súhlasím. Podľa mňa to dáva logiku, 

lebo keď niekto kedysi rozdeľoval majetok, tak ho rozdelil nejakým spôsobom v nejakom 

stave, v nejakom roku, v ktorom to bolo, ale to nemusí odzrkadľovať realitu súčasných 

potrieb, čiže pokiaľ by tie majetky prechádzali alebo by sa v prvom rade ponúkali presne 

Sencu a neviem proste, alebo Bratislave, mestu, mestským častiam atď. v prvom kroku, tak 

na toto akože, na toto som a vidím v tomto logiku, toto určite má podľa mňa zmysel skúsiť. A 

tam sa naozaj vie vyriešiť viacero problémov. Nemyslím si, že to vždy musí byť naozaj, že za 

nejakú charitatívnu cenu. Môže to byť niekedy aj za tú komerčnú cenu, len naozaj si niekedy 

niekto vie vyriešiť problém, ktorý by v danej oblasti nevyriešil, takže len by som poprosil, ak 

sa teda naozaj dá, to, čo tu bolo povedané, prednostne tieto veci riešiť s obcami, v ktorých sa 

týkajú a urobiť naozaj nejaké prvé kolečko, ja neviem. Toto je v prípade Senca v Senci. V 

prípade, že sa to vyskytne v Bratislave, tak s hlavným mestom alebo s mestskými časťami, 

ktorých sa to, v ktorých katastri sa daná nehnuteľnosť nachádza, čiže pokiaľ tam si spravíme 

nejaké kolečko o tom, že či to niekto nevidí, či by to nevedelo sa predať mestu, mestskej časti 

v prvom kroku, okej, len hovorím, celkovo s predajom, hovorím, ja chápem, že prebytočný 

majetok je niekedy nákladné, len častokrát sa mi stáva, že majetok, ktorý by som ja dneska 

vedel využiť, bol pred desiatimi, 15 rokmi vyhodnotený ako prebytočný a dneska si búcham 

hlavu, kedy ja ten istý majetok si spätne alebo obdobný majetok si spätne prenajímam za 

ťažké komerčné peniaze, ale pred desiatimi, 15, 20 rokmi ho niekto ako prebytočný predal 

doslova za babku, lebo vtedy bola tak vyhodnotená. Takže fakt by som bol opatrný, aj keď 

chápem, že v momentálnej situácii sa to môže javiť ako prebytočné, z dlhodobého hľadiska 

sa situácia môže vyvíjať úplne inak v niektorých prípadoch. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, odovzdávam slovo ešte pani riaditeľke úradu. 



Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Hrčka. Hovoríte mi z duše. A tak sme to mali aj vlastne 

vykomunikované, my, samozrejme, nezačali sme na úrade včera. Čiže toto je logická 

postupnosť, sami ste si schválili dvojkolový systém, prebytočnosť, ďalej ide sa predaj alebo 

prenájom, čiže ideme len v postupe, ktorý ste, my dnes nerozhodujeme o predaji, áno, ani nič 

nenastavujeme podmienky predaja, čiže jasné, a prebytočnosťou to, co už bolo povedané, 

však s pani Hudákovou sme sa aj tak dohodli, len to nevyznieva v tom znení dnes, že 

vyhlásime prebytočnosť a ideme na Senecký úrad, to je logika veci, tak sme to robili, 

samozrejme aj s Pantami, tuším 2× opakovane za sebou, aby stíhali všetci sa vyjadriť, ale 

ideme, myslím, že už bola aj obhliadka z mesta Senec, čakáme na nejaké vyrozumenie. 

A samozrejme, my budeme len radi. Ja sa, ja sa, neni som dôležitá a my sa uspokojujeme s 

cenou znaleckého posudku, ale určite sa upokojujeme s tou, uspokojíme s tou cenou a nie s 

nulovou, pretože mne to naozaj a samozrejme tou všetky informácie to bez toho my ani 

nerobíme tú nadväznosť a nehádžeme vám to ani do investičného plánu v zmysle rozpočtu, 

lebo župa nie je nezodpovedná. Keď raz na niečo nemám, mám to v zásobníku, ale nemám to 

v ostrom pláne. To možno iný tak robí, ale my nie. Takže samozrejme všetky detaily k tomu 

dostanete a tá postupnosť, ktorú ste povedali, len potvrdzujem, že bude, samozrejme. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, pán poslanec Hrčka, ešte s faktickou reakciou. 

Michal Hrčka (poslanec BSK) 

Ďakujem. Ja som povedal, nebol som od začiatku, ak to takto ospravedlňujem sa, ja som 

vstúpil počas diskusie, tak len na to som zareagoval. Ešte raz. Vďaka za vysvetlenie. Potom 

naozaj z mojej strany žiadny problém. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, ak neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy. Ďakujem ešte raz. Myslím, že 

sme to ako úrad vysvetlili dostatočne. Akonáhle to prejde ako nadbytočný majetok, tak 

potom sa môžeme baviť o tom, čo s tým ďalej. Ukončujem rozpravu, odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o tomto bode programu hlasovali teraz. 



Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, zdržali sa štyria, 

takže toto uznesenie prešlo v navrhovanom znení, ukončujem bod číslo 12. Prechádzame na 

bod číslo 13. Tým je návrh na schválenie zmeny uznesenia číslo 81/2024 zo dňa 20. 9. 24, 

ktorým bolo schválené zriadenie vecného bremena v katastrálnom území Zohora v prospech 

spoločnosti Accolade SKIII s.r.o. a v prospech BVS a. s. Úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade sa vraciame už k raz schválenému materiálu, upravuje sa tam len 

nový geometrický plán, ktorý si vyžiadala BVSK, že chceli to mať rozdelené, lebo v 

pôvodnom materiáli bol 1 geometrický plán, kde bola riešená aj voda, aj kanalizácia, 

vzhľadom na tom, že sú tam 2 subjekty oprávnené, tak chceli to mať rozdelené, takže tento 

materiál je len o tom, že dopĺňame ten druhý geometrický plán. 1 je na vodu, 1 je na kanál. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne. Pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby ste hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslancov, 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, 

nikto sa nezdržal, uznesenie bolo schválené v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 

13 a prechádzame na bod číslo 14. Tým je návrh na schválenie zriadenia vecného bremena v 

katastrálnom území Plaveckého Podhradia v prospech spoločnosti Bratislavská vodárenská 

spoločnosť as. Opäť úvodné slovo Matúš Šáray. Ďakujem. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade ide o vodovod, ktorý v minulosti vybudovala obec, následne došlo 

k prevodu vlastníckeho práva formou kúpnej zmluvy na Bratislavskú vodárenskú 

spoločnosť vzhľadom na to, že obec tam nemala vytvorené vecné bremeno, tak nás 

požiadala BVS o jeho zriadenie s tým, že akceptovali naše podmienky, vrátane ceny. V 

materiáli je presne nákres, zdôvodnenie, takže poprosím o podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 



Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy, takže ju ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa 

páči. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne a župa, dajte, prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený, 

ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme o materiáli hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

uznesenie bolo prijaté v jeho navrhovanom znení. Ukončujem bod číslo 14 a prechádzame 

na bod číslo 15. Tým je návrh na schválenie zmluvy o budúcej zmluve o zriadení vecného 

bremena v katastri Veľkých Levár v prospech Západoslovenskej distribučnej. A. S. Opäť 

úvodné slovo Matúš Šaray. 

Matúš Šaray (vedúci právneho oddelenia Úradu BSK) 

Ďakujem. V tomto prípade ide o prekládku 22 kilvoltového elektrického vedenia, ktoré je 

tam vzdušné. Investor po dohode so západoslovenskou distribučnou ho bude zakopávať do 

zeme. Je tam dotknutých 91 m² pozdĺž našej cesty. Štandardná cena 38 EUR za meter 

štvorcový s tým, že právne je to tu riešené zmluvou o budúcej zmluve o zriadení toho 

vecného bremena vzhľadom na to, že príslušný stavebný úrad už vyžaduje vopred mať 

právny vzťah k tomu pozemku, nestačí mu už predbežný technický súhlas, tak ako to 

doteraz bývalo. Materiál sme si prešli na komisiách. Poprosím o podporu, ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem Matúšovi Šarayovi za úvodné slovo, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. 

Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže ju ukončujem a dovoľte, aby som odovzdal 

slovo návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujeme pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, poprosím, aby ste o materiáli hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Ukončujem bod číslo 15 a prechádzame na bod číslo 16. To je ten dodatočne pridaný bod do 

programu. Je to návrh dohody o spolupráci medzi hlavným prijímateľom a projektovými 



partnermi pre projekt Green Cityes Green Cites in the are of Danube Region v rámci 

programu cezhraničnej spolupráce Interreg VI-A Maďarsko, Slovensko 20, 21-20, 27. 

Úvodné slovo, poprosím pani riaditeľku Barboru Lukáčovú. 

Barbora Lukáčová (riaditeľka odboru) 

Klasickú vec, kedy vstupujeme alebo sme v cezhraničnom projekte a keďže partnerská 

zmluva má náležitosti medzinárodnej zmluvy, tak ju musíme predkladať do zastupiteľstva. V 

zásade ide o projekt, ktorý sa zaoberá kompletnou revitalizáciou parku v Malinove. A toto je 

nové partnerstvo, ktoré vzišlo, čiže preto partnerská dohoda vložená do zastupiteľstva. Pre 

informáciu. Začíname postupne s realizáciou samotnej revitalizácie parku za viac ako 3,5 

milióna. Ďakujem, veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem za tento úvod, otváram rozpravu k tomuto bodu programu, neevidujem žiadnu 

prihlášku do rozpravy. Konštatujem, že sa z tohto projektu tešíme a odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Marek Machata (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne, pán župan, dajte prosím hlasovať o ňom materiáli tak, ako bol predložený. 

Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Poprosím, aby sme hlasovali teraz. 

Konštatujem, že za hlasovalo 43 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal, 

schválili sme uznesenie v jeho predkladanom znení a prechádzame na bod číslo 17. Tým sú 

interpelácie. Nech sa páči, otváram priestor na interpelácie. 

Neevidujem žiadne interpelácie, neodovzdávam slovo návrhovej komisii. Prechádzame na 

bod číslo 18. Tým je rôzne. Dovoľte, aby som začal v tomto bode ja. V noci zo včera na dnes 

nás navždy opustil prof. Pavel Traubner. Z môjho pohľadu to bol naozaj významný človek z 

hľadiska nášho regiónu. Mám s ním aj takú osobnú vec, že v podstate zachránil chrbát mojej 

mamine, ale to je len tak na dôvažok, myslím si, že celkovo jeho prínos pre náš kraj bol 

obrovský. Tak chcem vás poprosiť s najväčšou pietou hustou, aby sme mu venovali minútu 

ticha. 

Ďakujem veľmi pekne. 

Ak sa niekto chce prihlásiť do bodu rôzne, nech sa páči, dávam vám priestor, pán poslanec 

Tydlitát, ako prvý, bude ho nasledovať pani poslankyňa Vidanová, pán poslanec Jánošík. 

Uvidíme ešte, kto ďalší? Nech sa páči. Peter. 

Peter Tydlitát (poslanec BSK) 



Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán župan. Nebýva zvykom, že sa hlásim hneď ako prvý, ale 

chcem využiť ešte príležitosť, pokým sme tu vo veľkej väčšine. Chcem poprosiť, vážené 

kolegyne, kolegovia, o trošku zhovievavosti a pochopenia. Nie je to nič mierené voči nikomu, 

lebo ja som súčasťou takisto poslaneckého zboru, ktorý tu každýkrát zasadá a pracuje aj v 

komisiách. Trošku sa nám rozšíril taký, budem úprimný nešvár, že naše pracovné komisie 

prestávajú byť uznášaniaschopné. Uvedomme si, prosím vás a buďme naozaj ľuďmi, ktorí 

rešpektujeme a ctíme si poslanie, o ktoré sme sa uchádzali, tým pádom rešpektujme a ctíme 

si našich voličov, ktorí nám dali poverenie ich zastupovať, ale majme rešpekt aj voči 

zamestnancom úradu, ktorí sa snažia nám pripraviť v maximálnej kvalitnej miere podklady 

na to, aby sme mohli dobre rozhodovať a rokovať a my nakoniec ten materiál nemôžeme v 

úvodzovkách posunúť ďalej preto, lebo nedokážeme prijať stanovisko, ktoré by to posunulo. 

Prosím vás, rešpektujme sa navzájom, berme to ako naozaj naše poslanie, ktoré má za úlohu 

napomáhať celému tomuto regiónu, ja som v komunálnej politike 25 rokov a vnímam tento 

problém naozaj aj osobne, lebo sám sa začínam hanbiť za to, že sa nedokážeme stretnúť a 

rozhodovať o vážnych veciach. Chápem, že každý má svoje starosti, každý má svoje ďalšie 

povinnosti atď. atď. ale skúsme si trošku ten svoj pracovný čas rozdeliť tak, aby sme sa 

vzájomne vedeli vždy dohodnúť na tom, že fungujeme a pracujeme tu ako kolektív. Ďakujem 

veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Peter, ďakujem, že si to veľmi slušne povedal. My to vnímame tiež ako problém na úrade, 

lebo chceme s vami pracovať, chceme sa s vami deliť o informácie, ktoré sú dôležité potom 

pri zastupku. Chcem len upozorniť, že náš kraj je tak malý, že tretina z vás približne je z 

okresov mimo Bratislavy. A najdlhšia vzdialenosť je približne 45 minút, ak je normálna 

premávka. Pozrite sa na taký Prešovský a Banskobystrický kraj, tam tí poslanci chodievajú 

na komisie, niektorí aj dvaja, pol hodiny, 2 tretiny z vás sú z Bratislavy a dáva mi zmysel tie 

komisie, aby sa robili osobne, čím menej, teda onlinovo. Ja si myslím, že je dobré, aby sme sa 

aj videli face to face. Možno som už stará škola v tomto, ale dáva mi väčší zmysel, keď sa 

vidíme. Takže chcem vás poprosiť aj ja za mojich kolegov z úradu, aby ste, aby ste sa komisii 

zúčastňovali a snažili sa. Samozrejme, chápem, keď má niekto objektívne dôvody na 

príležitostnú neúčasť, ale keď niekto z deviatich komisií na 8 nepríde, tak to už je považlivé. 

Toľko za mňa. Nechcem vás kárať, vy ste moji šéfovia, nie ja váš, ale bude fajn, keď budeme 

zvýšiť účasť a chodiť. Ďalšou prihlásenou v poradí je pani poslankyňa Vidanová, nech sa 

páči. 

Lucia Vidanová (poslankyňa BSK) 

Ďakujem za slovo. Nezvyknem sa hlásiť ani ako prvá, ani ako druhá, ale teda nedá mi to. Už 

som rozprávala pred začatím rokovania aj s pani vicežupankou Ožvaldovou Betkou o tejto 



téme. A je to dopravná situácia, vlastne napojenie Záhoria na Bratislavu. Naozaj ja som po 20 

rokoch vymenila svoje pracovné pôsobisko z Malaciek za naše hlavné mesto. A 3 hodiny 

čistého času denne trávim v prostriedkoch hromadnej dopravy, keďže som neaktívny šofér, 

nemám nejako veľa možností a spolu so mnou aj stovky, tisíce ďalších Záhorákov, ktorí teda 

pracujú alebo chodia do školy alebo študujú v Bratislave, či z nejakých dôvodov naše hlavné 

mesto navštevujú. Je to naozaj neúnosné. Vnímam aj to, že Bratislavská župa má obmedzené 

kompetencie alebo nie je to úplne v jej silách riešiť to, čo sa deje aj na železnici. Vnímame, že 

majú tam personálne výpadky, znižujú vek rušňovodičov, nemajú ľudí, 40 % železničnej 

infraštruktúry nie je vyhovujúca, kde sú tam problémy, ale viem, že sa chystá rokovanie so 

železnicami začiatkom decembra, tak by som chcela naozaj hľadať nejaký spôsob riešenia 

tejto situácie, lebo tých 45 minút, čo si povedal pán župan, tak to je naozaj za veľmi 

ideálneho stavu. Bežne aj autom, keď náhodou, že idem s manželom alebo ak to vnímame, 

tak hodinu a pol nám trvá tá cesta do Bratislavy hodinu 20 a naozaj, že je to až také 

nedôstojné cestovanie v poobedných hodinách sa mi veľakrát stalo, že ľudia, ktorí už ak po 

šichte stáli na Patrónke a tešili sa domov, tak ich ten autobus nezobral už. Na nivách už na 

nivách stojíme, už na nivách. Tá kapacita autobusu nestačí, aby zobrala tých ľudí, ktorí 

čakajú Smer Malacky alebo teda Smer Záhorie a treba sa nad týmto zamýšľať, ako sa dajú tie 

spoje posilniť, prípadne tam dať nejaký veľkokapacitnejší autobus alebo neviem ak a 

zamýšľajme sa nad tým aj všetci, aj čo sme tu aj zo Záhoria, však budeme nápomocní, že aký 

postup spolu zvoliť, aby to bolo efektívne a aby sa tá situácia zlepšila, lebo ide zima a fakt na 

jednej nohe, v kabátoch s lícami, na tých oknách tých autobusov a ozaj som bola svedkom 

toho, že na Patrónke tých ľudí už autobus jednoducho z kapacitných dôvodov nezobral. 

Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

S reakciou sa prihlásila najprv pani poslankyňa Ožvaldová, možno tak, pardon, pán poslanec 

Cmorej ako prvý, potom pani vecežupanka. 

Peter Cmorej (poslanec BSK) 

Ďakujem pekne za slovo. Ja chcem podporiť kolegyňu, aj keď teda nechodím dopravou touto 

medzimestskou tak často ako ona, ale teda hlavne na tie železnice, počúvam teda, už to sú 

vážislovne, že komické situácie, kedy železnice odriekajú tie vlaky 5 minút predtým, ako má 

ten vlak prísť, počúvam to práve od ľudí zo Záhoria, tak isto mám vlastnú skúsenosť, keď 

teda idem sem tam niekam vlakom, tak aby človek prišiel na železničnú stanicu a tam sa mu 

zrazu si javilo z 10 minút meškania, to zrazu skočí na 50 bez akéhokoľvek vysvetlenia. Ak 

bude teda nejaké rokovanie so železnicou, tak možno ja teda chápem, že sú podfinancovaný, 

že je tam investičný dlh a niektoré veci sú možno také nejaké, že ľudské, že keď viem, že to 

mešká, tak to oznámim dopredu. Keď viem, že to idem odrieknuť, tak to oznámim dopredu. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem pani vicežupanka Ožvaldová, nech sa páči. 

Alžbeta Ožvaldová (vicežupanka BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Tak už asi polovicu toho, čo som chcela povedať, povedala pani 

poslankyňa Vidanová. Takto 2. decembra máme stretnutie so Železnicami Slovenskej 

republiky. Treba si uvedomiť jednu vec, že tá vlaková doprava je tá nosná a my sme tá 

doplňujúca doprava. Práve preto sme zavolali aj riaditeľa BIDky pána Urmaniča, budeme 

mať stretnutie, spravíme všetko pre to, aby sme našli nejaké riešenie, aby sa zlepšila tá 

dopravná situácia. Vieme o tom, z každej strany máme problémy, ale jednu vec si treba 

uvedomiť, že asi železnice majú tu najväčšiu kompetenciu. 

A my sme, ako som povedala, doplnková, ale ak sa bude dať, tak doplníme možnože nejaký 

väčší autobus, a to aj v spolupráci s Arrivou a uvidíme, že ako sa dohodneme so železnicami, 

aký bude výsledok. Dáme vám to vedieť a budeme sa snažiť riešiť túto situáciu. Vieme o tom. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím teraz pani vicežupanku Hitkovú, nech sa páči. 

Petra Hitková (poslankyňa BSK) 

Ďakujem veľmi pekne, veľmi rada podporím pani Vidanovú v jej snažení. Dostávame všetci 

tie isté obrázky z tých autobusov, ako tam teda ľudia stoja. Ja viem, že to je len doplnkové a 

pani vicežupanka Ožvaldová mi to veľmi jasne vysvetlila a veľmi, veľmi dobre, napriek tomu 

by som chcela veľmi pekne poprosiť, že to isté, čo robia železnice, že zrazu oznámia, že vlak 

bol zrušený, alebo že mešká 50 minút, tak to isté sa deje na niektorých linkách, aj 

autobusových, že proste autobus nepríde, ďalší, ide o hodinu a tí ľudia tam stoja a 

samozrejme, ten ďalší autobus ich buď nezoberie alebo tam teraz stoja napr. v daždi. Čiže 

ten, ten problém už asi vyeskaloval to do veľkých rozmerov, takže veľmi pekne prosím, aby 

sme sa prihovorili buď za ten väčší autobus alebo za posilnenie tých spojov. Ja viem, že sme 

doplnkový, ale asi sme jediným riešením, kým sa situácia na železniciach nezlepší. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Možno môžme iniciovať nejakú, nejaké stretnutie pre poslancov, ktorí majú 

záujem, nech nám prídu ľudia z Arrivy a zbytky vysvetliť, ako to funguje, ako fungujú 

náhradné spoje pri výpadku atď. dávam to trošku taký hlbší backgram do toho, že neni to 

úplne jadrová fyzika, ale neni to, neni to ani, že úplne jednoduché, je to určitý typ alchýmie, 

ako to kombinuje. Tak ako, ako zokruhovávate tie spoje, aké typy autobusov sa chystáme 

obstarávať a pod. Čiže kto má záujem o to, aby vedel trošku viac o tom, ako fungujú busy a 

Arriva, tak môžme ako župa zorganizovať stretnutie na túto tému. Ďalším prihláseným do 

rozpravy. Pán poslanec Tydlitát. 



Peter Tydlitát (poslanec BSK) 

Ďakujem za slovo. Pán predseda dozornej rady. Práve prišiel. Bratislavského integrovanej 

dopravy, ktorej súčasťou som aj ja. Môžem mať doplniť? Chcem len povedať zopár 

poznatkov. Myslím, že neprezradím nič tajné a možno práve naopak. Bratislavská 

integrovaná doprava v spolupráci s Arrivou pripravuje nákup veľkokapacitných autobusov 

kĺbových, tzn. že snažia sa tak isto riešiť tento problém, ale tak, ako odznelo z úst pani 

vicežupanky Ožvaldovej, nosnou chrbticou dopravy v regióne sú železnice, pokým železnice 

nebudú fungovať, ťažko je okamžite reagovať autobusovému dopravcovi na výpadok 

takýchto spojov. No a nie je tu ešte naša kolegyňa pani Kisková, ktorá takisto má stále 

požiadavky a výhrady ku kvalite cestovania železničnou dopravou od Senca z tej strany, 

takže nie je to už len záležitosť Senecká, ktorá je oveľa, oveľa komplikovanejšia, ako je 

záležitosť dopravy zo Záhoria, ale už to Záhorie pomaličky ten Senec dobieha. 

Takže pre informovanosť pripravuje bitka. Tieto veci v spolupráci s Arrivou myslím si, že 

budú pomerne dosť rýchlo nasadené niektoré skúšobné autobusy, aby sa zistilo, ako, čo 

majú presné poznatky aj o vyťaženosti jednotlivých spojov, takže tam asi budú okamžite 

nasadené tieto veľkokapacitné autobusy. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ďalším, prihláseným do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík (poslanec BSK) 

Ďakujem, pán predseda. Všetky vás srdečne pozrel, len s ktorým som nebol osobne. Ja by 

som nadviazal na poslanca Tydlitáta s tým, čo sa týka komisie, účasti a zas som veľmi 

vďačný a veľmi poctený a rád, že komisia školstva a mládeže, športu a účasť na komisii sme 

tuším počtom, najväčšia komisia je tá účasť takmer stopercentná, za čo som vďačný a musím 

povedať, ako aj predseda územnej školskej rady, keď sa schádzame, tak tá účasť je 

stopercentná. Druhá vec, ktorú chcem poďakovať siedmou jedenásty, pravdepodobne to 

povie ešte pán predseda. Boli, bolo akcia župnej školy a skutočne vedeniu župy, predsedovi 

odboru školstva, že športu a všetkým niečo nádherné, takáto akcia, skutočne má to zmysel 

robiť a ja som veľmi vďačný, že na našej župe alebo BSK ten, to školstvo, mládež, šport, 

skutočne sú takto podporované a tá akcia a to, kto tam nebol. 

Fakt niečo nádherné a za to patrí všetkým veľká vďaka. V ďalšom bode by som chcel 

poďakovať, samozrejme, mňa sa týka ten šport, školstvo. Za schválenie dotačnej schémy, 

teda zastupiteľstvom, odborníkov, čo sa týka športu, lebo skutočne odborníci ako Peťo 

Králik, ten je už aj šéfom UEFA, malého futbalu, to je európska organizácia Zemana. Tí ľudia, 

čo sú tam, poznám osobne, skutočne sú to odborníci, ale okrem toho aj skvelí a fantastickí 

ľudia a taká posledná vec, jak som hovoril, za chvíľu s reprezentáciou odlietam do Švédska s 

reprezentantmi a hráme o postup zajtra so Švédskom. Chcem len povedať, bol aj Juraj na 



zápase doma, keď sme hrali so Švédskom a predtým vždycky s vedením Švédskeho zväzu, 

pred zápasom ideme na taký obed spoločný a keď sa prezident Švédskeho futbalového 

zväzu pýtal nášho prezidenta, že koľko dostávame zo športu dotácie od štátu a keď mu 

povedal náš prezidenta, tak sa tak pozrel naňho, že to mesačne a nie prezident povedal 

ročne, tak on sa chytil za hlavu, že to nie je možné, aby takto takúto kvalitu futbalu tu máte, 

Švédsku je futbal asi tak na piatej úrovni, lebo je tam lyžovanie, hokeja, tak a ten rozpočet zo 

štátu je 10-15 násobne vyššie, a preto to spomínam tu, že župa toto podporuje a ten šport, či 

ideme teraz, rieši, či treba ministerstvo športu, netreba, ja podporuje ministerstvo športu, 

ale skutočne ten šport u nás je v katastrofálnej, ale katastrofálnej finančnej podpore a dúfam, 

že sa to zlepší, že ďakujem župe, ďakujem vám všetkým a všetko dobré vám prajem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem, odovzdávam slovo pani riaditeľke úradu. 

Patrícia Mešťan (riaditeľka Úradu BSK) 

Ja ešte k tej dopravnej situácii, lebo v BIDke som tiež dosť aktívna. Ja navrhujem naozaj 1 

stretnutie s odborníkmi z BIDky, kde si povieme, že čo sa plánuje. A čo bude navýšené od 

15. 12. 24. Budú zmena cestovných poriadkov, ako pravidelne tým smerom o 20 000 k 

kilometrov, to mám v kilometroch, tie zmluvy s Arrivou, čiže budú už od 15. 12. navýšené 

počet autobusov tým smerom, hej? To je nateraz, čo vieme urobiť, čo sa týka kĺbových 

autobusov. Tam podľa mňa prišlo k nedorozumeniu, lebo to po prvé, časovo nemožné, v 

krátkom čase, tu je len debata, že kĺbové autobusy by to vyriešili, samozrejme na zastávkach 

alebo 2 alebo 3 za sebou, ani zastávka to neobsadí na nástupište a je to nebezpečné. 

Debatuje sa zatiaľ matematickej úrovni, lebo tam je schéma odpisov, vlastnenia atď. a 

šetrenia, 

lebo by bolo menej vodičov kilometrov a teda či to vôbec bude, ak to bude realizovať Arriva 

alebo to bude realizovať bez BSK, skôr Arriva, ak vôbec, ale zatiaľ je to matematických 

výpočtoch, matematických rovinách a vôbec to nie je vo fáze realizácie, ani zďaleka a to je na 

veľký tender, hej? To je európsky tender, lebo to sú za naše peniaze, čiže rok na vyhlásenie, 

európsky tender alebo predbežné. 

Oznámenie a potom samotná súťaž. Obdoba jak autodopravca, čiže to sme v ďalekej 

budúcnosti. Ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšia v poradí je, pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková (poslankyňa BSK) 

Keď sme teda začali tiež tú tému o doprave, viete, že v Senci situácia je podobná, ale musím 

povedať, že je podstatne lepšia ako v minulosti. Naozaj tá BIDka dokázala tie trasy dobre 



nastaviť. Neevidujem veľa sťažnosti, evidujem stále sťažnosti, áno, na tie železnice, čo my 

nevieme ovplyvniť. Padlo tu všetko povedané, ale napadlo ma napr. v Senci niekedy vypadne 

linka, pretože rušňovodič jednoducho nie je. Či vieme v tej oblasti vzdelania s týmto nejako 

pomôcť, aby sme vychovali nejakých rušňovodičov a šoférov a pod. aby viem, že je to beh na 

dlhé trate a toto zo dňa na deň nevyriešime, ale raz to treba nejak urobiť. A ešte som sa 

chcela poďakovať Bratislavské, Bratislavského kraju, osobitne teda odboru dopravy pri 

riešení situácie na diaľničnej ceste, naozaj tam ten postup naozaj bol štandardný, 

nekompromisný voči tým developerom. 

Viete, že už sa nám tvorí zápcha, už exit Pezinok, keď ráno všetky tie kamióny sa tam vyvalia 

a naozaj odbor dopravy odviedol výbornú prácu, chránil záujmy VÚC, náš rozpočet a nestalo 

sa to, čo sa stalo pred 20 rokmi na diaľničnej a developer bude musieť skapacitniť tú cestu, 

aby sa bola priechodnejšia. Takže za toto dodatočne ďakujem. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne s faktickou poznámkou, pán poslanec Badinský. 

Dušan Badinský (poslanec BSK) 

Ja musím k tej doprave, tiež sa iba prikloním k tomu, hoci Bratislavského týždne som chodil 

vlakom a myslím si, že tie železnice sa trošku zlepšili. Zo Senca každú polhodinku chodí vlak, 

zatiaľ to funguje, čo sa týka tých rušňovodičov. Robím na operačnom stredisku za zdravotné 

záchrannej služby a každý deň dostávam informácie o nešťastiach a musím povedať, že 

týždenne minimálne 2-3 je, že človek je zrazený na železnici, tak z toho vyplývajú potom 

psychické náležitosti u tých rušňovodičov a či potom nie sú schopní ani jazdiť, takže aj toto 

je bohužiaľ, dnešná doba prináša a naozaj v živote by som si nepomyslel, že pravidelne 

každý týždeň 2-3 vlakové nešťastia sú, takže možno aj toto je ten dôvod. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalší v poradí, pán poslanec Buocik. 

Ján Buocik (poslanec) 

Ďakujem pekne, pán župan, Lucia Vidanová otvorila teda parádnu tému. S tou dopravou. 

Ja by som sa chcel veľmi prikloniť k tomu, aby sme naozaj v krátkom čase, aj keď teda 

neviem, či sa to podarí ešte do konca roka, zorganizovali stretnutie. Úplne systematicky si k 

tomu, k tomu pristúpiť, pretože v iných, v iných krajoch a pri iných SADkách alebo 

dopravcoch dochádza skôr k poklesu cestujúcich, že tam je takýto trend a v podstate túto 

informáciu, ktorá teda všetkých desí, že sa nedostane človek do autobusu, to je pre 

dopravcu, to je vlastne dobrá správa, tzn. že veľmi by som sa uchádzal o to, aby sme si takéto 

systémové stretnutie dali. Či na pôde takto, že na pôde komisie dopravy. Určite a teda asi aj v 

širšom formáte, lebo to zaujíma viacej, viacej kolegov, poslancov a trošku to prepojiť aj s tou 



debatou, ktorú teda my sme dlho, už sme ju teda asi pol roka nemali, ale mali sme intenzívnu 

debatu o dodatku, ktorý chcel dopravca v závislosti teda od inflácie atď. 

Hej, že prepojiť to práve s tým, že či dnes, ak my posilníme tú dopravu, či vôbec vieme mať 

na to ľudí, ktorí to budú vykonávať, hej? Že celé je to, celé je to nejaká komplexná téma, je to 

najväčší objem peňazí, ktorí, ktoré jedným smerom alebo k jednému subjektu odchádzajú zo 

župy. Takže určite sa prikláňam k tomu, aby sme o tomto dobre a vážne diskutovali. 

Ďakujem pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem ďalší v poradí, pán poslanec Chren. 

Martin Chren (poslanec BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. No župa toho v Bratislave veľa nerobí, treba povedať, nie preto, že by 

nechcela, ale okrem stredných škôl drvivá väčšina tých investičných vecí je mimo 

Bratislavského, lebo župa napr. na území mesta nemá ani jednu cestu. 

A to, čo ale naozaj, že župa pre Bratislavského extrémne dôležité je práve táto verejná 

doprava. 

A tá doprava do Malaciek nie je dôležitá len pre Malačanov, aby sa dostali domov, ona je 

extrémne dôležitá pre nás obyvateľov mesta, pretože každý 1 Malačan v autobuse znamená 

viac miesta na našich cestách, viac mesta na našich parkoviskách a menej hustú dopravu v 

Bratislavského. Čiže asi aj za poslancov, ktorí sú priamo z územia mesta, sa pripájam k tomu, 

že táto téma je extrémne dôležitá a treba, treba sa, je naozaj venovať, ale prihlásil som sa s 

inou témou, ktorá je tiež dôležitá a je aj na území Bratislavského, čo teda aj priamo pre 

voličov z územia hlavného mesta môže župa urobiť. Je to problém. Obchodná akadémia 

Nevädzová, ktorá je najlepšou obchodnou akadémiou v meste aktuálne a teda je v cudzích 

budovách, ktoré patria štátu a bohužiaľ opäť štát sa vrátil k žalobe a chce ju pripraviť o 

strechu nad hlavou a vypratať ju. 

Už je to 3 roky, čo my vieme, že je riešenie na župe a hovorí sa, že bude o 2 roky, tak už je to 

3 roky. A ja chcem veľmi pekne požiadať o zvolanie stretnutia k tomu aj na úrovni pani 

riaditeľky úradu, pani riaditeľky odboru, pretože ako keby ten najväčší problém, čo cítime s 

Ďurom Jánošíkom, s Maťom Batu, s tým, čo sme tam v rade školy je, že ako keby nemá to 

pána tuná na župe, aby sa ten proces. Po operácii guľový blesk a nejakého presťahovania a 

do iných priestorov uskutočnil. A bohužiaľ ten čas sa tak kráti, že treba konať okamžite a 

dnes už ani 2 roky nemáme podľa všetkého. Okrem toho, že teda zo strany tej druhej školy, 

ktorá tam je, štátna, špeciálna Základná škola, zase boli obnovené žaloby a zase nejaké 

žiadosti o vypratanie, tak musím aj povedať, že ten plán štátu je tam urobiť. V tých 

priestoroch. Dnes je naša Obchodná akadémia strednú školu pre deti so špeciálnymi 



potrebami priamo vedľa tej základnej, že ešte je to aj bohumilý zámer, takže ani sa nedá 

proti tomu nejako protestovať a loptička je na našej strane. 

Preto by som chcel ešte do konca roka požiadať teda o to stretnutie, aby sme mohli fakt 

pripraviť tie kroky, aby do dvoch rokov riešenie aj naozaj prebehlo. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem s faktickou poznámkou na pána poslanca Chrena reaguje pán poslanec Mrva. 

Rečník 31 

Ďakujem pekne. Ja chcem iba nadviazať na to, čo povedal pán starosta Chren, že téma 

dopravy na území Bratislavskéhou témou aj pre samosprávny kraj a tak, ako povedal pán 

starosta Chren, naozaj tie investície do dopravy zo strany Bratislavského kraja na území 

Bratislavy sú 1 z tých investícií, o ktorých sa musíme aj v budúcnosti rozprávať komplexne 

ako 1 veľký balík a ja iba poviem, že 1/4 všetkých pasažierov, ktorí prevezie náš dopravný 

podnik, sú ľudia, ktorí nemajú trvalý pobyt Bratislave, ale pochádzajú z Bratislavského 

samosprávneho kraja najmä a keďže príjmy Dopravného podniku z ceny predaja lístkov a 

električiek sú iba zlomok toho, ako je financovaný dopravný podnik a dopravný podnik je 

financovaný naozaj ako 1 z najväčších položiek v rozpočte hlavného mesta, tak my ako 

hlavné mesto financujeme jednu štvrtinu pasažierov, ktorí pochádzajú z kraja. Čiže tá téma 

je naozaj veľmi komplexná a ja budem rád, keď sa, keď ju otvoríme naozaj tak vo veľkom. 

Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem. Ďalším v poradí je pán poslanec Smeja, ja si píšem poznámky, budem potom za 

úrad reagovať na vaše podnety, nech sa páči. Pán poslanec. 

Martin Smeja (Poslanec) 

Ďakujem za slovo, keď som pri tej doprave, ale trošku z iného súdka mi nedá vyzdvihnúť 

činnosť našej cestárskej spoločnosti a aj ako profesne s nimi spolupracujeme celkom 

intenzívne a bol som takisto aj účastný na Dni cestárov, ktorý sa uskutočnil v Pezinku pred 

nejakým tým mesiacom. Je to radosť sledovať, ako táto spoločnosť rastie, je radosť sledovať, 

ako prináša inovácie a v niektorých veciach sme, by som povedal, že prví na Slovensku v 

rámci župných cestárín, ktoré realizujeme, ktoré robíme. Mne to prináša takú radosť, keď to 

vidím, ako to zu celé, ako to všetko funguje. Vidím tak isto aj sumy, ktoré prichádzajú v rámci 

rozpočtu na nákup techniky. To všetko je tak dôležité a tak potrebné, že naozaj potom, keď 

potrebujeme aj ako mestá alebo teda iné samosprávy, niečo potrebujeme v rámci údržby 

alebo opravy. 

Reakcie sú rýchle, promptné, technika na to je, vieme si navzájom pomáhať aj ako cestové 

spoločnosti v rámci miest a obcí. Pre mňa klobúk dole a za to ďakujem. 



Juraj Droba (predseda BSK) 

Ďakujem veľmi pekne. Nepôjdem v chronologickom poradí, ale tak, ako som si písal 

poznámky k tej Nevädzovej, určite traja poslanci, ktorí sedíte v rade školy, tak aj s pani 

riaditeľkou úradu, aj s pani Zápalovou. Ja osobne budem pri tom. Tiež. Cítime, že je to 

problém a chceme nájsť to riešenie, my ho v podstate máme, len vysvetlíme vám, že ako sa 

situácia momentálne má, čo sa týka dopravy, tak ako už bolo povedané pani riaditeľkou 

úradu k 15. 12. budú zverejnené niektoré zmeny. Komisia bude asi málo, takže normálne by 

sme zvolali stretnutie. Ak sa podarí ešte do Vianoc, tak do Vianoc a ak nie, tak potom nejaký 

tam ten hluchý týždeň januárový asi sa podarí. Skúsime to dokonca napasovať na zasadnutie 

komisie, aby ste nemuseli na úrad chodiť 2×, ale v rámci jedného príchodu na úrad 

absolvujete aj komisiu a aj toto stretnutie alebo spravíme normálne spoločnú komisiu k 

tomu, čo sa týka dňa ešte k vodičom a Arrive. 

Ono to, ono to funguje tak, že tam tá zmluva z nášho pohľadu teraz naozaj bola, že štedrá a 

férová voči dodávateľovi, keď bola inflácia 9 percentná, tak bol obrovský tlak na nás, nejaké 

dodatočné doplatky a pod. valorizácie pre šoférov. Teraz, keď je inflácia a stlačená, už ide 

dole pod 3 percentá pomaly, tak zrazu ten problém ako keby, ako keby nebol a myslím si, že 

tí vodiči oceňujú, že sú valorizovaný ročne piatimi percentami. Toto bolo veľmi veľmi také 

výhľadovo veľmi dobré opatrenie podľa mňa, ktoré myslím, že hlavne. Emil Pavlík dal do tej 

dlhoročnej, desaťročnej zmluvy, takže, takže videli sme dopredu a som rád, že dneska nejaký 

veľký problém s náborom vodičov už nemáme, samozrejme, že neni to úplne ideálny stav, 

ale už sa nám nestáva to, že nemôžme vypraviť spoj kvôli tomu, že nie je vodič. Čo sa týka 

Dňa župných škôl, áno. Mám tiež pocit, že je to akcia, ktorá ide z roka na rok k lepšiemu a k 

lepšiemu. Chcem poďakovať všetkým, ktorí participovali na jeho príprave, na jeho 

komunikácii. 

Mám pocit, že tí rodičia, aj tie decká naozaj to berú tak, ako najlepší možný spôsob ohmatať 

si tú svoju budúcu školu. A vo veľkom sa tam chodí. Myslím, že aj nákupné centrum je rado, 

že nás tam má, lebo generujeme veľký trafik a to je to, čo oni zase chcú. Juraj, čo sa týka 

švédskych príkladov. Áno, keby. Ja vždy hovorím, že keby som bol dubajský šejk, tak máme 

nádherný kraj, lebo nemusím riešiť, že kde budú peniaze a čím to zaplatíme. Pracujeme s 

limitovanými zdrojmi. A tým pádom musíme robiť to, čo, to, čo sa tu dohodneme všetci 

spolu, čo sú priority, úrad, riaditeľka úradu, ja dávame tomu nejaký leadership, ale, ale 

všetko konzultujeme, diskutujeme transparentne s vami, aby sme sa uistili, že to, čo koná 

úrad, je tak, ako si to vy 53 predstavujete, Čo sa týka akcií. Cez víkend o 15, 30 budeme v 

Devínskej Novej Vsi pri Moste slobody, tam bude ten deň zavretých hraníc. Pozývam vás, 

niektorí z vás tam už boli, mnohí tam neboli. Ak máte v sobotu čas, tak zoberte kľudne aj 

rodinu. Bude ešte denné svetlo o tom čase? To je 1 vec. Ďalšia akcia, na ktorú chcem 

upriamiť pozornosť, je nedeľa 14. 00 pri Bráne slobody pri pamätníku Antona Srholca. 

Najvyšší ústavní činitelia a budú klásť vence, kto by tam chcel so mnou ísť za úrad? Tak ste 



samozrejme vítaný a zaradím vás aj do toho šíku kladenia. Tam určite budem začínať to o 

štrnástej, v nedeľu, o osemnástej otvárame v nedeľu divadlo Aréna, tam ste každý dostali 

pozvánku. V pondelok skoro ráno vyráža delegácia poslancov do Bruselu. Chcem poďakovať 

Barbore Lukáčovej a celému tímu za to, ako perfektný program pripravili. Budete mať 

naozaj stretnutia na najvyššej úrovni, stretnete sa v podstate s každým Bruseli, kto niečo 

znamená zo Slovenska. 

Bude tam návšteva stáleho zastúpenia, bude tam návšteva NATO a myslím, že je to naozaj 

perfektne tip to pripravené. Konali pod veľkým tlakom naši dvaja Bruselčania a zmakli to 

veľmi dobre aj so supportom, ktorý dostávajú z odboru stratégie. Čo sa týka úradu, chcem 

povedať, za celú jeseň máme teraz približne polovicu novembra, že naozaj na jeseň ideme 

úplne naplno, chcem týmto poďakovať Patrícii, chcem poďakovať celému úradu, lebo 

posledné 2,5 mesiaca ja osobne cítim, že sa urobilo strašne veľa vecí pod obrovským tlakom. 

Pripravujeme dobrý rozpočet, ten rozpočet nebude štedrý, ale zmestíme sa, nejdeme sa 

zadlžovať ďalej, zmestíme sa do toho, čo máme. Ten rozpočet vám bude prezentovaný na 

decembrovom zástupku, takže chcem poďakovať aj vám za podporu, že vnímate to, že úrad 

funguje a fakt makáme a je to spoločné dielo vás a nás. 27. novembra my Betka šepká, že 

bude kvapka krvi. Zúčastňujú sa toho naši zamestnanci. Je to už taká milá tradícia, je to o 

deviatej ráno. Ak sa chcete aj vy ako poslanci toho zúčastniť, tak, myslím si, že je to tiež 

veľmi dobre. Ja som bohužiaľ daroval krvi iba raz v živote, lebo mám také dedičné krvácavé 

ochorenie, takže nemôžem darovať, ale máme na úrade ľudí, ktorí darovávajú veľa, myslím, 

že aj 50 násobní darcovia už sú medzi nami. Ak sa pridáte vy ako poslanci, budem veľmi rád, 

ďakujem za všetkým, za účasť na dnešnom rokovaní a poslednýkrát v tomto roku sa 

uvidíme už v piatok 13. decembra. Teším sa na zasadnutia komisií predtým, ako bude 

posledné tohtoročné zastupko. Dovidenia.  

 


